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PROTOKÓŁ NR XXXVII/2021 
 

z XXXVII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 24 czerwca 2021 roku 

w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1   

 
 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 33 udział wzięło 33 radnych 
   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Otworzyła obrady XXXVII sesji Rady Miasta Gdańska. 
Powitała panią prezydent, zastępców prezydenta, urzędników oraz radnych. Powitała 
również wszystkich mieszkańców Gdańska, którzy byli uczestnikami sesji. 
Przypomniała o przepisach pandemicznych. Przewodnicząca poinformowała o trzech 
mniej formalnych komunikatach. Jednym z nich są imieniny pani sekretarz  Danuty 
Janczarek. Przewodnicząca złożyła życzenia w imieniu swoim i pozostałych 
zgromadzonych. Zostały przekazane kwiaty pani sekretarz. Przewodnicząca 
powiedziała, że są też dwa pożegnania. Pierwszą osobą jest pani  Bogusława Pieklik, 
która odchodzi na emeryturę, przepracowała 28 lat. Serdecznie podziękowała  
za włożony wkład pracy pani Pieklik i za przepracowane lata. Został wręczony bukiet 
kwiatów. Kolejną osobą, która odchodzi z urzędu jest pani Jolanta Ostaszewska, która 
przepracowała w urzędzie 27 lat. Od samego początku zajmowała się budżetem 
miasta Gdańska. W obecnej chwili przechodzi do biura  Gdańskie Autobusy  
i Tramwaje, gdzie nadal będzie odpowiedzialna za budżet. Został wręczony bukiet 
kwiatów. Przewodnicząca poinformowała o wpływie wniosków. 
 
Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta (druk 992);  
 
Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na 
działania dyrektor Szkoły Podstawowej nr 49 w Gdańsku (druk 993);  
NALEŻY ZWOŁAĆ KONWENT 
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Głosowanie za włączeniem (druk 992): 
 

Za                      26 
Przeciw               5 
Wstrzymało się  1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 

Będzie w pkt 4 ppkt 11a 
 
Głosowanie za włączeniem (druk 993): 
 

Za                      31 
Przeciw               1 
Wstrzymało się  1 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
 
Będzie pkt  4 ppkt 23 a 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca udzieliła głosu radnemu Przemysławowi Majewskiemu. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI- Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zadał pytanie odnośnie, nieobecnej i niezaprzysiężonej jeszcze, przyszłej 
radnej Alicji Krasuli. Zapytał kiedy można spodziewać się zaprzysiężenia. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca odpowiedziała, że jest to związane z radną Joanną Cabaj i 
wygaśnięciu jej  mandatu wyborczego. Pani Cabaj nie odbiera listu poleconego, więc 
formalnie komisarz wyborczy nie może zamknąć tej kwestii o wygaszeniu mandatu. 
Joanna Cabaj musi odebrać list polecony o odebraniu jej mandatu. Przewodnicząca 
odpowiedziała, że jak tylko otrzyma informację od komisarza wyborczego na pewno 
radni zostaną o tym poinformowani. 
 
Wpłynęła poprawka klubu PiS do projektu rezolucji do Prezydenta Miasta Gdańska                                    
w sprawie zasadzenia drzew wzdłuż ulic Wały Piastowskie – Podwale Grodzkie - Wały 
Jagiellońskie – Okopowa 
 
Wpłynęły autopoprawki: 
- (druk 987) 
- (druk 988) 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała  radnych odnośnie sposobu zgłaszania się do wypowiedzi przez program 
E-sesja. 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła prezydent Aleksandrę Dulkiewicz o wypowiedź. 

 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent powitała wszystkich zgromadzonych. Wspomniała, że to jedna  
z ważniejszych sesji. Przedstawiła raport co wydarzyło się w Gdańsku od ostatniej 
sesji. Prezydent przedstawiła swoją prezentację. Podkreśliła, że Gdańsk jest liderem 
wśród dużych miast, wśród osób zaszczepionych. W pełni zaszczepionych jest 300 
tysięcy osób w mieście Gdańsk. Wspomniała o szczepieniach w szkołach. Nadmieniła, 
o zakończeniu roku szkolnego. Wspomniała o egzaminach dla klas ósmych oraz 
egzaminach maturzystów. Wspomniała o akcji lato gdzie szeroko na ten temat były 
przekazywane informacje. Pani prezydent poinformowała, że półkolonie w szkołach 
podstawowych są bezpłatne. Wspomniała o Nocy Świętojańskiej  na wyspie 
Sobieszewskiej. Poinformowała o strefie relaksu dla rodzin, koncercie zespołu Enej, 
widowisku słowno-muzycznym w wykonaniu   artystów  z Teatru GAK. Prezydent  
w swojej wypowiedzi poruszyła temat otwarcia Nowego Muzeum Bursztynu w Wielkim 
Młynie, które będzie miało miejsce 24 lipca. Powiedziała o jubileuszu PAN Biblioteki 
Gdańskiej. Druga najstarsza biblioteka w Polsce. Biblioteka gromadzi i udostępnia  już  
od 425 lat swój księgozbiór, gdańszczanom, mieszkańcom i badaczom z całego 
świata. Prezydent powiedziała o swoich spotkaniach w dzielnicach. Pozwala to szerzej 
spojrzeć na potrzeby mieszkańców. Następnie w swojej prezentacji powiedziała  
o uruchomieniu parkingów nadmorskich, które będą w sezonie otwarte od 26 czerwca 
do 5 września.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca podziękowała za wypowiedź pani prezydent. Podsumowała 
komunikaty i poinformowała o kolejnym punkcie obrad. 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego klubu Koalicji Obywatelskiej. 
 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
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Radny powitał zgromadzonych i mieszkańców. W swojej wypowiedzi nawiązał do 
raportu stanu miasta Gdańska, który to przedstawi pani prezydent. Mimo ogromnej 
niepewności jak był ostatni rok. Podziękował pani skarbnik Izabeli Kuś, za tak dobrze 
dopasowany budżet miasta do  aktualnych warunków. Podziękował za starania  aby 
wspomóc gdańskich przedsiębiorców. Podziękował prezydentowi Piotrowi 
Borowskiemu za przygotowanie punktów szczepień. Wspomniał, że  Gdańsk jest 
dobrym przykładem dla innych miast jeśli chodzi o skalę szczepień przeciw covid.. 
Wypowiedział się, że jako radni Koalicji Obywatelskiej są za przyspieszeniem  
i ulepszeniem komunikacji miejskiej. Oznajmił, że mieszkańcy Gdańska pozytywnie 
chwalą nowy tabor tramwajów. Wspomniał w swojej wypowiedzi, że  Gdańsk musi się 
rozwijać, a rozwój Gdańska powinien być tak ukierunkowany aby przybywało więcej 
mieszkańców. W dalszej części wypowiedzi wspomniał, że nowi mieszkańcy chcą się 
osiedlić na stałe w Gdańsku oraz, że Gdańsk powinien być miastem krótkich 
odległości. Radny powiedział, że powinien nastąpić  większy nacisk na ochronę zieleni. 
W odpowiednim planowaniu, rozwój terenów zieleni w trosce o przyszłych 
mieszkańców i jednocześnie zgodnym w działaniach z ociepleniem klimatycznym. 
Mieszkańcy i mieszkanki Gdańska oczekują od miasta zazieleniania miasta. 
Powiedział, że powstaną nowe nasadzenia szpalerowe wymienił wiele punktów 
nasadzeń. Jednym z głównych ciągów komunikacyjnych mieszkańców jest droga  
od zieleniaka przez Wały Jagiellońskie do Urzędu Marszałkowskiego, czy też Urzędu 
Miejskiego. Radny powiedział, że na dzisiejszych obradach sesji zostanie poddany 
pod głosowanie projekt uchwały dotyczący nasadzeń na powyższym odcinku ciągu 
komunikacyjnego mieszkańców Gdańska. Odniósł się do lasów państwowych. Podjął 
temat wycinki drzew, a szczególnie  dominującego buka zwyczajnego. Drzewo  
to dożywa 300 a nawet 500 lat. A o wycince drzew decydują czynniki ekonomiczne 
dotyczące produkcji drewna. Wycinka trójmiejskiego parku krajobrazowego to bardzo 
ważny temat. Radny na koniec swojej wypowiedzi zwrócił się z apelem, że  należy 
działać teraz bo jutro może być za późno. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podziękowała za wypowiedź. Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącego klubu 
Prawa i Sprawiedliwości. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powitał zgromadzonych i mieszkańców Gdańska. Odniósł się do wypowiedzi 
przewodniczącego klubu Koalicji Obywatelskiej. Wspomniał, że temat lasów powinien 
zostać pozostawiony fachowcom i prawnikom. Odniósł się do tego, że las mamy  
w mieście i to bardzo cieszy, że mamy tyle zielonej przestrzeni. W dalszej części  
swojej wypowiedzi odniósł się do tematu sportu. Powiedział, że miasto zainwestowało 
wiele miliardów w sport. Tylko należy zadać pytanie  czy i jak korzystamy z tych 
inwestycji. Brak funduszy, brak środków dla nauczycieli blokuje korzystanie z tych 
inwestycji. Ponieważ  odpłatność  powoduje, że   nie wszystkich stać na tego typu 
przywileje. Należy wygospodarować więcej środków na kadrę sportowców w Gdańsku. 
Edukacja a więc również sport to cześć edukacji. Radny przytoczył przykład szkoły na 
Kokoszkach, której to budowa została sfinansowana z budżetu miasta. Ale wszelkie 
korzystanie z niej niestety kosztuje. Kolejnym punktem w wypowiedzi radnego była 
pomoc społeczna w mieście Gdańsk, sfera seniorów, osób samotnych, którzy 
potrzebują zaopiekowania. Brak środków w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie 
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powoduje, że nie można w pełni pomóc takim osobom. Radny zasygnalizował, że są 
osoby, które  potrzebują opieki  24 godziny na dobę a otrzymują tylko 1 godzinę  
w ciągu doby, to jest zdecydowanie za mało. 
Wypowiedział się również o wzrastających dochodach w budżecie miasta, które  
są trwonione na inne rzeczy, które są mniej potrzebne. Przewodniczący poruszył temat  
infrastruktury, przytoczył przykłady przyszłych inwestycji, które czekają na realizację 
między innymi Nowej Osowej, Drogi Zielonej, Nowej Jabłoniowej, oraz objazd  Bramy 
Nizinnej. Uważa, że mówiąc o stanie miasta nie wykorzystaliśmy pełnych możliwości, 
brak koncepcji. Powiedział, że Gdańsk ma szanse aby dobrze zagospodarować to co 
wydarzy się w przyszłości oraz  jest możliwość pozyskania środków europejskich  
i pieniędzy dla Gdańska, 9,5 mld złotych. Także uważa, że perspektywa jest. Radny 
odniósł się, iż nie jest dobrze zorganizowana ochrona przeciwpowodziowa dla 
Gdańska. Mijają kolejne lata i nie możemy poczuć się bezpiecznie. Zdaniem radnego 
debata ze strony mieszkańców, pozwoli zrozumieć co powinniśmy zmienić w gdańskiej 
lokalnej polityce. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podziękowała za wypowiedź. Poprosiła o zabranie głosu przewodniczącą klubu 
Wszystko dla Gdańska. 
 
BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Wszystko dla Gdańska 
Radna powitała zgromadzonych oraz mieszkańców Gdańska. Odniosła się  
w pierwszej kolejności to tragicznego początku roku 2019,gdzie straciliśmy  
w tragicznych okolicznościach prezydenta Pawła Adamowicza. Następnie odniosła się 
do  roku 2020, gdzie jest on rokiem w cieniu pandemii a mimo to Gdańsk się podniósł. 
W swojej wypowiedzi zwróciła uwagę, że Gdańsk jest miastem solidarnym. Potrafi 
pomagać seniorom i ludziom ubogim. Dziękuje twórcom akcji Gdańsk Pomaga.  
W trakcie tej akcji zaangażowało się bardzo dużo osób prywatnych Powiedziała, że 
akcja jest na miarę ogólnopolską  ale również europejską. Realizowali ją gdańszczanie 
i gdańszczanki. Wielki szacunek dla tych osób. Rok 2020 był rokiem bardzo trudnym. 
Poruszyła temat subwencji dla nauczycieli. W swojej wypowiedzi odniosła się do ilości 
miejsc jakie powstały  w żłobkach. Wspomniała o nagrodzie jaką Gdańsk otrzymał za 
wolontariat, jaką jest Europejska stolica Wolontariatu. Ogromne osiągnięcie  
i motywacja ludzi. Bardzo ważne były też finanse na zdrowie publiczne. Wspomniała 
o remoncie domu pomocy na ul. Polanki . Podobny remont został zrobiony na Stogach. 
Podziękowała osobom, które bardzo pomogły seniorom i seniorkom w tak trudnym 
czasie .W swojej wypowiedzi w podsumowaniu przypomniała o  ustaleniu programu 
prokreacji. Podziękowała Pani Bogusławie Pieklik, oraz  Pawłowi Kordowskiemu. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o głos radnego Kazimierza Koralewskiego. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radny w swojej wypowiedzi podziękował osobom, które sprawują opiekę nad 
seniorami. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
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Poprosiła o zabranie głosu panią prezydent Aleksandrę Dulkiewicz, odnośnie raportu 
nad stanem miasta. 
 
 

PUNKT 4 
 

RAPORT O STANIE MIASTA GDAŃSKA ZA  2020 ROK 
 
Raport stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent odniosła się do raportu miasta Gdańska, przedstawiła prezentację. 
Powiedziała, że jest sporządzony do formie cyfrowej. Prezydent przedstawiła  
w raporcie rekordową liczbę mieszkańców w Gdańsku w roku 2020, 470 805 osób. 
Odniosła się szeroko do walki z pandemią i środków przeznaczonych na ten cel. 
Odniosła się do zwalczania skutków i przeciwdziałania pandemii. Poruszyła temat 
obniżenia kosztów czynszów dla przedsiębiorców. Powiedziała o środkach i pomocy 
przeznaczonej dla seniorów oraz poruszyła kwestię akcji „Gdańsk Pomaga”. 
Nadmieniła o zakupie sprzętu komputerowego, sprzętu do nauki ze środków 
publicznych. Powiedziała o zakupie testów, które w pierwszej kolejności były 
kierowane do szpitali i domów pomocy społecznej. Podziękowała darczyńcom oraz 
firmom, które pomogły w zaopatrzeniu szkół w sprzęt w trakcie nauki zdalnej. 
Przedstawiła budżet miasta w 2020 roku, wydatki i dochody. Prezydent w swojej 
prezentacji przedstawiła wzrost wpływów i wydatków na podstawie lat 2015-2020. 
Zwróciła uwagę na wydatki miasta  na edukację wzrosły o 78%.Wydatki  
na komunikację publiczna wzrosły o 58%. Zaprezentowała ocenę ratingową Gdańska  
w latach 2014 - 2020. Przedstawiła wykaz najważniejszych inwestycji miasta w 2020 
roku. Wymieniła między innymi zakończoną budowę linii  tramwajowej w Al. Pawła 
Adamowicza, obrotową kładkę na Wyspę Spichrzów, przebudowę wiaduktu Biskupia 
Górka, zakończenie przebudowy linii tramwajowej na Stogi, oraz zakończenie budowy 
nowej siedziby Gdańskiego Pogotowia Opiekuńczego. Prezydent wymieniła 
inwestycje, w trakcie realizacji, które zostały rozpoczęte w 2020.Port Czystej Energii, 
rozbudowa ul. Kartuskiej, Pomorskie Centrum Inwestycyjne, budowa linii tramwajowej 
Nowa Warszawska. Powiedziała o inwestycjach i budowie Młodego Miasta. Prezydent 
zreferowała i przedstawiła w liczbach ilość nowych miejsc przedszkolnych, punktach 
przedszkolnych, oraz żłobkach. Wspomniała o kontynuacji jako formy wsparcia jakim 
jest bon żłobkowy. W dalszej części swojej wypowiedzi poruszyła temat edukacji. 
Dzięki wprowadzeniu Gdańskiej Platformy Edukacyjnej, placówki były dobrze 
przygotowane do przejścia na naukę zdalną. Prezydent wspomniała  
o modernizowaniu basenów. Ważnym projektem Gdańska był projekt Gdańsk Miastem 
Zawodowców, dofinasowania były z finansów unijnych, dofinansowanie szkół  
w potrzebne materiały i sprzęt. Prezydent odniosła się w swojej wypowiedzi  
do wsparcia placówek medycznych, ze środków miejskich i rad dzielnic zakupiono 
aparatury, sprzęt medyczny oraz respiratory. W swojej wypowiedzi odnośnie zdrowia 
publicznego odniosła się do Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego. W ramach 
tego programu pomoc otrzymało wiele tysięcy osób. Prezydent powiedziała  
o Programie wsparcia prokreacji, że program został przedłużony do 2025 roku. 
Wspomniała również o Programie Profilaktyki Cukrzycy, skierowany do aktywnych 
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zawodowo mieszkańców Gdańska. Powiedziała o kontynuacji Programu Top Klasa 
 i Fit Klasa. Program aktywności fizycznej. Prezydent wspomniała, że każdy nauczyciel 
może wdrażać ten program w klasach od najmłodszych lat. 
Prezydent w dalszej wypowiedzi powiedziała, że Gdańsk został stolicą wolontariatu  
w 2022 roku. Następnie omówiła program jakim jest Budżet Obywatelski i nadmieniła, 
że jest rekordowa liczba zgłoszonych projektów bo aż 629.W dalszej wypowiedzi 
omówiła integrację społeczną, oraz środki przeznaczone na współpracę  
z organizacjami pozarządowymi. Omówiła nowy projekt jakim jest przyjęcie Gdańskiej 
Karty Praw Osób Bezdomnych. Kolejnym punktem w wypowiedzi pani prezydent była 
kultura. Powiedziała o wsparciu dla dziedziny kultury, grantach dla NGO, wsparciu 
wielu projektów kultury. Mówiła o stypendiach kulturalnych miasta Gdańska  
i o wsparciu dla wielu artystów. Następnie prezydent poruszyła temat dziedzictwa. 
Powiedziała, że rok 2020 był rokiem Lecha Bądkowskiego. W kolejnej wypowiedzi 
odnosząc się do prezentacji poruszyła temat gdańskiej kultury carillionowej, gdzie 
została wpisana na krajową listę niematerialnego dziedzictwa kulturowego. Następnie 
prezydent poruszyła temat 40-lecia podpisania Porozumień Sierpniowych. Święto 
Solidarności i Demokracji. Powiedziała również o obchodach upamiętnienia  
Grudnia ’70. Kolejnym tematem jaki poruszyła prezydent w raporcie o stanie miasta  
to turystyka. Powiedziała o mniejszej ilości turystów krajowych i zagranicznych, którzy 
odwiedzali miasto ze względu na pandemię. Wspomniała o kartach turystycznych oraz 
akcji Gdańskiej Organizacji Turystycznej #GdanskWillWait. Następnie prezydent 
omówiła temat przedsiębiorczości. Odnosząc się do prezentacji przedstawiła 
procentowy przyrost podmiotów gospodarczych w 2020 roku. Wspomniała również  
o wzroście przeciętnego wynagrodzenia brutto w sektorze przedsiębiorstw oraz stopie 
bezrobocia w 2020 roku. 
W swojej prezentacji przedstawiła inwestycje jakie miały miejsce w 2020 roku. Między 
innymi nowe powierzchnie biurowe, kompleks Olivia Bussines Centre, biurowiec 
Wave. Nowe powierzchnie biurowe oraz magazynowe w otoczeniu portów lotniczego 
i morskiego. Pani prezydent wspomniała, że Trójmiasto zajęło pierwsze miejsce  
w rankingu na najatrakcyjniejsze miejsce prowadzenia działalności sektora usług  
dla biznesu. Kolejnym punktem w prezentacji pani prezydent była infrastruktura. 
Omówiła  
etapy modernizacji sieci ciepłowniczych i przyłączy. Wspomniała o budowie zbiornika 
retencyjnego Jaśkowa Dolina. Następnie powiedziała o obowiązku segregacji 
odpadów na 5 frakcji. Punktem kolejnym w prezentacji prezydent były mieszkania. 
Powiedziała, że zasób mieszkaniowy TBS powiększył się o 149 lokali. 
Wyremontowano 204 lokale komunalne. W kolejnym etapie wypowiedzi prezydent była 
mobilność i transport miejski. Powiedziała o wspólnym bilecie kolejowo-autobusowym  
z Kartą Mieszkańca. Wspomniała o nowych tramwajach i autobusach, które zostały 
zakupione. Powiedziała o niwelowaniu barier w ruchu pieszym i rowerowym. 
Prezydent w raporcie o stanie miasta odniosła się do przestrzeni publicznej. 
Wspomniała o kontynuacji prac studialnych i projektowych nad zbiorem Gdańskich 
Przestrzeni Lokalnych. Powiedziała o uchwale krajobrazowej Gdańska. Zostały 
przestawione zdjęcia z różnych regionów Gdańska z lat poprzednich i teraz kiedy 
uchwała weszła w życie. Prezydent przedstawiła działania wznowienia działalności 
Gdańskiego Centrum Równego Traktowania. Następnie przedstawiła Gminny 
Program Rewitalizacji na lata 2017-2023.Omówiła Program Zapobiegania 
Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2019-
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2021.Następnie wspomniała o wsparciu finansowym dla straży pożarnej i policji, oraz 
dodatkowym oświetleniu dróg, chodników i ciągów pieszych. Następnie prezydent 
odniosła się do tematu środowiska. Mówiła miedzy innymi o nowych  nasadzeniach  
w mieście drzew, krzewów oraz łąkach kwitnących. W dalszej wypowiedzi wspomniała 
o poprawie jakości powietrza poprzez monitoring za pomocą laboratorium mobilnego  
i drona. Prezydent wspomniała również o kontynuacji akcji Gdańsk bez plastiku  
i monitoringu wód podziemnych. Ograniczeniu koszenia traw oraz o powstaniu nowych 
ogrodów. W dalszej prezentacji prezydent przedstawiła możliwości jakie daje Karta 
Mieszkańca, wspomniała również na temat GeoGdańsk i kontynuacji otwarte dane, 
gdzie dołączyło również dołączyło ZTM. Na koniec swojej wypowiedzi prezydent 
podziękowała przewodniczącej Rady Miasta i przewodniczącym klubów. 
Podziękowała liderom, zespołom prezydenta Gdańska. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca podziękowała prezydent za prezentację i poinformowała o przejściu 
do debaty na temat raportu o stanie miasta. Zapowiedziała występ mieszkańców 
Gdańska. 
 

PUNKT 5 
 

Debata nad Raportem o stanie Miasta Gdańska za rok 2020 
 
 
CYPRIAN MRZYGŁÓD  
Poruszył kwestię klimatu. Wspomniał o tym, że potrzebujemy konkretnych działań 
krajowych oraz lokalnych w ratowaniu planety. W dalszej wypowiedzi poruszył temat 
nasadzeń drzew oraz  problem betonowania miasta. Kolejnym problemem jest kwestia 
mieszkalnictwa. Widzi co raz więcej zaangażowania ze strony miasta. Odniósł się do 
budowy mieszkań zgodnie z konstytucją, żeby wspierać mieszkańców w potrzebach 
mieszkaniowych. W jego ocenie wizja Gdańska zielonego, przyjaznego, dbającego o 
obywateli jest jak najbardziej trafna. 
 
NATALIA GRZYMAŁA -  Aktywistka ekologiczna, radna dzielnicy Śródmieście 
Poruszyła problem na dolnym mieście jakim jest umowa partnerstwa publiczno- 
prawnego. Powiedziała, że umowa jest niekorzystna dla miasta, nie uwzględnia 
głosów mieszkańców. Wspomniała o zielonym mieście. Wygłosiła postulaty 
mieszkańców. Pierwszym z nich jest  zachowanie boiska pod Wierzbami. Miejsce 
gdzie teraz jest boisko od zawsze były z drzewami . Mieszkańcy korzystają codziennie 
z przestrzeni zielonej tego terenu..  Miejsce stanowi ważny bufor między miastem a 
bioróżnorodnością fosy miejskiej, która pod katem przyrodniczym jest unikatem. Prosi 
o wycofanie zabudowy boiska pod wierzbami i okalającej go okolicy .Odniosła się do 
propozycji developera odnośnie nasadzeń drzew. Miasto ignoruje aspekty 
przyrodnicze. Radna przytoczyła przykłady. Wspomniała o nowej inwestycji budowy  
przedszkola ale kosztem dużego ogrodu. Wspomniała, że nie neguje budowy 
kolejnego przedszkola ale nie kosztem ogrodu. To kolejna sprawa w, której zabiera się 
zieloną przestrzeń na terenie dolnego miasta. Decyzje podejmowane teraz będą miały 
odzwierciedlenie w przyszłości. Wspomniała, że rada dzielnicy prosi o dialog z 
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miastem w tej sprawie .ale uważa, że go nie ma. Jeśli  próby rozmów  nie przyniosą 
oczekiwanych rezultatów, będą zmuszeni dążyć do tego aby zerwać umowę. 
 
MICHAŁ BŁAUT – Działacz Zielonej Fali Trójmiasta, radny dzielnicy Wrzeszcz 
Górny 
Radny poruszył problem wycinki drzew w mieście. Problem istotny w kontekście zmian 
klimatycznych. Odniósł się do raportu jaki przedstawiła pani prezydent. Z raportu, który 
zaprezentowała prezydent wynika , że miasto nasadziło bardzo dużo drzew. Lecz 
według radnego zbyt dużo wycięto drzew pod nowe inwestycje a za mało jest 
nasadzeń. Porównał Warszawę w skali nasadzeń, gdzie tam jest dużo więcej 
sadzonych drzew. Powołał się na zgody Wydziału Środowiska na wycinki wielu drzew 
w 2020 roku. Ogromna część wycinki drzew nie jest w ogóle ewidencjonowana.  
W 2020 roku wycięto 7614  wyłącznie w oparciu na zgody Wydziału Środowiska. 
Uważa, że sytuacja jest zła i należy to zmienić.  Powiedział, że chcieliby zgłosić 
postulat żeby w raporcie z miasta w kolejnych latach była informacja nie tylko ile 
posadzono ale ile zostało wyciętych drzew. 
 
TOMASZ RAKOWSKI – 
Zwrócił się do prezydent Aleksandry Dulkiewicz. Stwierdził, że została wybrana  
w wyborach na prezydenta lecz uważa, że Gdańsk nadal nie ma gospodarza. Uważa, 
że prezydent jest niekompetentna. Powołał się na budowę nowej Świętokrzyskiej. 
Mieszkańcy dzielnic południa otrzymują ogromne korki jak i nierozwiązany problem 
smrodu z Szadułek. W dalszej części wypowiedzi powołał się na wydanie zgody przez 
miasto na budowę ogromnej nowej inwestycji w dzielnicy Osowa jaką jest park 
Majaland. Pan Rakowski twierdzi, że w mieście nie ma nowych dróg. W innych 
miastach takie inwestycje jak na Osowej planuje i  buduje się poza granicami miasta. 
Zwraca się z zapytaniem o nowe żłobki, nowe drogi, spalarnię. Uważa, że prezydent  
niebezpiecznie korzysta ze swojej pozycji. Uważa, że stanowi zagrożenie, że jest 
nieodpowiedzialna. Twierdzi, że Gdańsk nie ma gospodarza. 
 
SYLWIA RYDLEWSKA – KOWALIK – mieszkanka dzielnicy Ujeścisko 
Odniosła się do swojej dzielnicy, mówiła o wysokim przyroście naturalnym w tym 
regionie. Wymieniła infrastrukturę w tym regiony. Podkreśliła atrakcyjność dzielnic 
południowych. Wspomniała o nowych drogach w tym rejonie i szeroko rozumianym 
rozwoju dzielnicy. Gdzie powstały nowe miejsca postojowe dla samochodów, rowerów. 
Podziękowała prezydentom za wkład w rozwój południowych dzielnic miasta. 
Wspomniała o dużej atrakcyjności miasta Gdańska, migracjach i rozwoju miasta  
w skali makro. Powiedziała, że władze miasta wkładają dużo pracy w partycypację 
społeczną. W swojej wypowiedzi odniosła się do wielu wątków rozwoju miasta. 
Podkreśliła, że jest dumną mieszkanką Gdańska. 
 
MAXIMILIAN KIETURAKIS 
W swojej wypowiedzi nadmienił, że był to trudny czas i  mieszkańcy borykali się  
z trudnościami pracy zdalnej i innych utrudnieniach przez pandemię gdzie mieszkańcy 
musieli odnaleźć  się w nowej rzeczywistości. Zwrócił się do pani prezydent, że cieszy 
go podejście prezydent do dialogu i konsultacji społecznej oraz solidarność  
z mieszkańcami. Zwrócił uwagę na temat emigrantów oraz  powołanie kolejnego 
modelu równego traktowania oraz poprawienie procedur z tym związanych. Podkreślił, 
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że z  takiego miasta mieszkańcy powinni być dumni, Dzięki atrakcyjności naszego 
miasta odwiedza nas bardzo dużo turystów. Powoduje to jednak głównie kumulację 
odpadów. Natomiast miasto rozmawia z mieszkańcami i próbuje rozwiązać problem. 
Pochwalił tu styl dialogu miedzy mieszkańcami i transparentne działanie włodarzy 
miasta. Podkreślił, że miasto Gdańsk dojrzało i skupia się na dużych inwestycjach ale 
też skupia się na mieszkańcach i podkreśla naszą tożsamość miasta atrakcyjnego  
i otwartego dla każdego. 
 
ŁUKASZ HAMADYK 
Odniósł się do organizacji miasta, poruszył temat dotyczący radnych, iż niektórzy  
są mało aktywni. Kolejnym punktem w wypowiedzi była edukacja, gdzie podkreślił,  
iż dobrym pomysłem byłoby aby w każdej szkole znajdował się gabinet 
stomatologiczny i higienistka. Kolejnym tematem w wypowiedzi było  zdrowie 
publiczne oraz aktywność obywatelska. Natomiast podkreślił, że uchwała obywatelska 
pojawiła się tylko jedna.  Następnym tematem jaki poruszył była kultura. Pan Hamadyk 
podkreślił,  że Gdański Archipelag kultury oraz Targi Gdańskie są odpowiednio 
dotowane i prężnie działają. W swojej wypowiedzi odniósł się do Infrastruktury i Drogi 
Zielonej. Nadmienił, że jest bardzo ważna dla mieszkańców a gdy pojawi się  
w budżecie  będziemy cieszyć się płynnym przepływem w ruchu. Odniósł się  
do mobilności i transportu. Wspomniał, że wielce użyteczna byłaby  kolejka na terenie 
Letnicy, ponieważ dzielnica prężnie się rozwija i powstaje mnóstwo nowych 
zabudowań mieszkalnych. Poruszył temat przestrzeni publicznej, podkreślił, że dzieje 
się dużo dobrego. Wymienił nabrzeże przy ul Tamka, Brzeżno oraz Park Ferberów, 
zabytkowy park w Gdańsku, który prężnie się rozwija. Podziękował i zakończył swoją 
wypowiedź. 
 
JAKUB HAMANOWICZ – Pełniący Obowiązki Przewodniczącego Młodzieżowej 
Rady Miasta 
Powiedział, że Młodzieżowa Rada Miasta Gdańska  przygotowała 2 raporty odnośnie 
pracy uczniów podczas zdalnego nauczania. Przedstawił i odniósł się do ankiety wśród 
uczniów, odnośnie pracy zdalnej szkół. Nadmienił, że wielu młodych ludzi popiera 
nauczanie zdalne lecz niestety odbija się to na  zdrowiu psychicznym. Najgorzej jest 
w wieku 17 lat. Młodzi ludzie stoją w długich kolejkach aby dostać się do specjalistów. 
Stwierdził, że mają ogromne  problemy z  integracją. Wspomniał o fundacji FOSA i, że 
wsparcie fundacji jest bardzo ważne. Zwrócił się do radnych aby poruszyć i wspomóc 
nakłady idące na zdrowie psychiczne. W swojej wypowiedzi nadmienił, że brał udział 
w konferencji „Szkoła po Pandemii” i zaapelował na tej konferencji aby nie przyciskać 
znacząco uczniów i nie robić im tak wielu sprawdzianów. Jest obecnie spokojny, 
ponieważ jego głos, apel został wysłuchany. Na koniec podkreślił, że Gdańsk wsparł 
nauczycieli oraz uczniów w tym trudnym czasie. 
 
 
MONIKA MATWIEJSZYN 
Podziękowała, za ogromny wkład pracy podczas trudnych czasów podczas pandemii. 
Wspomniała o publicznej edukacji. Zwróciła uwagę na dużą potrzebę żłóbków oraz 
przedszkoli. Pani Matwiejszyn nadmieniła, iż nadal kontynuowana jest modernizacja 
basenów przyszkolnych, procesy przebudowy. Modernizacja szkół, punktów 
przedszkolnych. Wspomniała o sukcesie jakim jest bon żłobkowy, z którego 
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skorzystało wiele dzieci w mieście Gdańsku. Podziękowała włodarzom miasta  
za szybką reakcję podczas pandemii i szybką reakcja na potrzeby komputerowe i 
ipody. Wspomniała o dużej ilości sponsorów, którzy przyczynili się do zakupów  
komputerów dla dzieci z uboższych rodzin.. Te działania pozwoliły na naukę zdalną 
dla dzieci z rodzin najbardziej potrzebujących. Podziękowała włodarzom Miasta 
Gdańska za szybkie i umiejętne dostosowanie się do nowej roli podczas pandemii.  
 
JERZY KONIECKI-  Mieszkaniec Gdańska od 50 lat 
W swojej wypowiedzi poruszył temat środowiska w odniesieniu do raportu za 2020 rok. 
Poruszył temat termicznego przekształcania odpadów, Port Czystej Energii, oraz 
dotacji z unii Europejskiej. W ramach projektów zielonych, mieszkańcy mogli zgłaszać 
projekty modernizacji zieleńców, parków kieszonkowych, parków czy łą kwietnych.  
W ramach zalesienia posadzono mnóstwo drzew i krzewów oraz łąk kwietnych 
zapewniających miastu bioróżnorodność. Są jednak instytucje które niestety nie biorą 
pod uwagę zieleni w mieście Gdańsk. Podał za przykład Muzeum II Wojny światowej 
gdzie na terenie Westerplatte wycięto bardzo dużo drzew. Radni Wszystko dla 
Gdańska wystąpili z zapytaniem o wycinkę. Teren na, którym wycięto drzewa nie jest 
pod opieką miasta Gdańska, lecz zarządzany przez Muzeum II Wojny Światowej  
z polecenia RP. Pan Koniecki nadmienił, że drzewa to płuca miasta. Ma wielki 
szacunek do organizacji, które wspierały nasadzenia nowych drzew. Podsumowując 
swoją wypowiedź, uważa, że Gdańsk jest dobrze zarządzany i z rozmachem. 
 
IGOR DORAWA- Radny młodzieżowej Rady Miasta Gdańska 
W pierwszych słowach  swojej wypowiedzi odniósł się do trudnych czasów w jakich się 
znaleźliśmy a mianowicie do pandemii. Następnie poruszył temat  polityki rowerowej 
miasta Gdańska. Powiedział, że na dzień dzisiejszy mamy wiele nowych ścieżek i tras 
rowerowych. Nadmienił, że udało się zrealizować trasę rowerową wzdłuż  
ul Kołobrzeskiej, wspomniał również o remoncie ścieżki na  ul Potokowej, przetarg 
wzdłuż Obrońców Wybrzeża. W tym roku oddany został do użytku etap trasy Biskupia 
Górka oraz na ul Grunwaldzkiej. Rowerzyści i środowiska rowerowe nie są jednak  
w pełni zadowoleni z niektórych rozwiązań. Z niecierpliwością czekają na 
wprowadzenie pasów na ul 3 Maja i drogi rowerowej na ul. Hallera w Brzeźnie gdzie 
ruch pieszy bardzo koliduje z ruchem rowerowym. Liczy, że te inwestycje w tym roku 
uda się zrealizować. Podkreślił natomiast duży sukces w realizacji przy  
ul Piramowicza, gdzie udało się odwrócić ruch mimo protestów. Również wzdłuż Trasy 
Grunwaldzkiej/Kaprów, Derdowskiego również utworzono ciąg pieszo rowerowy. 
Wspomniał o Kampanii Kręć Kilometry dla Gdańska. Kampania była bardzo dużym 
sukcesem.  
 
TOMASZ POGONOWSKI - Przedsiębiorca, twórca fundacji Pomagamy Nie 
Ziewamy 
W pierwszych słowach swojej wypowiedzi odniósł się do fundacji oraz streścił  
i przypomniał o pomocy jaką wniosła podczas pandemii dla osób najbardziej 
potrzebujących. Wspomniał również o restauracjach, które przyłączyły się  
i wspomagają tak szczytny cel. Podziękował pani prezydent oraz przewodniczącej 
rady miasta Gdańska oraz  Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie. Dzięki tym 
wszystkim akcjom i wspólnej pracy Gdańsk został doceniony i wybrany na europejską 
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stolicą wolontariatu. Podsumowując swoją wypowiedź, stwierdził, że Gdańsk dzieli się 
dobrem. 
 
LECH KOSIAK  
Powiedział, że w dniu dzisiejszym zostały już poruszone wszystkie problemy, bolączki 
z jakimi zmierzyliśmy się przez ostatni rok. W związku z tym musiał zmienić swoja 
wcześniej przygotowaną wypowiedź. W tej chwili chce poruszyć temat samorządów 
przez jaki trudny czas musiały przejść, chciałaby odnieść się do tego problemu. 
Okoliczności przez jaki pani prezydent musiała przejść chaos, brak wsparcia ze strony 
rządu. Samorządy pozbawione wsparcia, musiały przejąć na swoje barki wszelkie 
wydatki  w oparciu o swój budżet. Zapewnić szpitalom odpowiednie warunki  
i zabezpieczyć je w niezbędny sprzęt do ratowania życia podczas pandemii, środki 
czystości, respiratory dla pacjentów, maski dla mieszkańców. W tym czasie rząd 
zajmował się  wyborami zamiast wspierać samorządy. Tutaj pan Kosiak skupił się  
i wymienił wiele przykładów. Przypomniał, że wprowadzono pakiet  
dla przedsiębiorców, akcja „Gdańsk Pomaga”, postawiono szpitale tymczasowe, 
zwiększono ilość przejazdów komunikacji miejskiej, wsparcie starszych mieszkańców 
miasta. 
Wspomniał, iż rząd pozbawił samorządy niezbędnych im funduszy a mimo wszystko 
włodarze Gdańska poradzili sobie w tak ciężkim dla nasz wszystkich czasie. Hasło 
Gdańsk dzieli się dobrem oddaje zdecydowanie charakter roku 2020. 
 
MARIUSZ BĄK 
Wypowiedź pana Bąka w całości dotyczyła tematu odpadów komunalnych. 
Powiedział, że informacje miasta nie są przekonujące i miasto niechętnie mówi na ten 
temat. Wspomniał o bardzo dużych podwyżkach na odbiór nieczystości. Wspomniał  
o świadomości mieszkańców odnośnie segregacji. Porównał i odniósł się do roku 2019 
odnośnie odbioru odpadów. Z kalkulacji wynika, że roczne wpływy to 155 mln  w 2020 
roku, w zeszłym roku 108 mln. W swojej wypowiedzi zwracał się do prezydenta Piotra 
Grzelaka odnośnie kalkulacji. Próbował się dowiedzieć w urzędzie  odnośnie wpływów 
do miasta, skąd taka różnica i czy są podziały na nieczystości zabierane z terenu 
zamieszkałego oraz poza terenami zamieszkałymi. Jaki jest podział na odbiór od 
przedsiębiorców prywatnych. Odniósł się do składowania i zagospodarowania  
śmieciami oraz o możliwości jak lepiej zająć się recyklingiem oraz w jaki sposób  
podnosić świadomość mieszkańców do segregacji. Pan Bąk ponownie zwrócił się do 
prezydenta Grzelaka i oczekuje, że zostanie  przeprowadzona optymalizacja  
i zagospodarowanie śmieciami  oraz obniżenie ceny odbioru nieczystości. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że w tej chwili została zamknięta lista mówców, 
mieszkańców, zgłoszonych na dzisiejszą sesję. Poprosiła jednocześnie panią 
prezydent o wypowiedź i ustosunkowanie się do wypowiedzi mieszkańców. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent podziękowała za wypowiedzi wszystkim mieszkańcom i za odwagę  
w wypowiedziach. Każdy głos jest bardzo ważny. Możliwość skonfrontowania 
bezpośredniego z treścią raportu jest bardzo ważna. Odniosła się do tematu  
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i podziękowała, że zwrócono uwagę i poruszony został  wątek mieszkalnictwa, 
mieszkalnictwa na wynajem. Powiedziała że żadne miasto w Polsce nie będzie mogło 
sobie poradzić bez wsparcia rządowego. Podziękowała za wypowiedź mieszkance  
za aktywność na polu edukacji ekologicznej. Projekty Partnerstwa Publiczno- 
Prawnego powstały dużo wcześniej, wszystko to co jest możliwe chcielibyśmy 
realizować szczególnie tematy zielone. Prezydent odniosła się również do wypowiedzi 
odnośnie tematów zielonych, gdzie powinny uwzględnić wycinki drzew w raporcie. 
Natomiast   należy mieć pełną świadomość jak zmieniły się prawnie przepisy jeśli 
chodzi o wycinkę. Ceny na  wycinkę drzew zostały obniżone, nie przez samorząd  
a przez rząd. Prezydent odniosła się również do firmy Port Servis. Powiedziała, że 
miasto stara się robić  wszystko aby ta działalność została zaprzestana. Wspomniała 
o dzielnicach południowych oraz kolei na Gdańsk Południe i gmin ościennych. 
Poruszyła również temat, że Gdańsk na mapie Polski ma jedną z największych 
zapadalności na nowotwory. Pomorze przoduje niestety. Natomiast nadmieniła, że 
miasto Gdańsk  wspiera jak może szpitale w sprzęt i profilaktykę wykrywalności 
nowotworów. Następnie w swojej wypowiedzi odniosła się do Szańca  Zachodniego. 
Powiedziała, iż w tym tygodniu po ponad 2 latach miasto otrzymało decyzję do fazy 
działania, na remediację Szańca Zachodniego. Odniosła się również w kwestii zdrowia 
psychicznego również w odniesieniu wczorajszej relacji w sejmie w tym temacie. 
Prezydent poruszyła temat nowych żłobków i przedszkoli, które niebawem będą 
otwarte dla dzieci. W dalszej wypowiedzi odniosła się do wystąpień mieszkańców w 
kwestii spraw komunalnych. Wspomniała o różnych trudnościach i zmianach 
przepisów prawnych. Zmieniają się normy  co powoduje zmiany w trwającym już 
projekcie. Odniosła się również do rowerzystów. Powiedziała, że bardzo wiele zostało 
już zrobione i powstało bardzo dużo ścieżek rowerowych w mieście. Natomiast  wiele 
przed nami jesteśmy przed konsultacjami gdzie są jeszcze potrzebne nowe drogi 
rowerowe. Odniosła się również do fundacji, która bardzo wsparła osoby, które 
potrzebują szczególnej pomocy. Są przykładem solidarności codziennie. Powiedziała, 
że Gdańsk jak każde inne miasto w Polsce  otrzymał pieniądze z rządowego funduszu 
inwestycji lokalnej w pierwszej transzy. Natomiast kolejne transze jeszcze nie 
wpłynęły. Miały one zostać przeznaczone na inwestycje między innym takie jak,  
objazd Bramy Nizinnej. Prezydent wspomniała, że miasto Gdańsk zwróciło się  
do Najwyższej Izby Kontroli z pismem o odpowiedź odnośnie przydzielania funduszy.  
W otrzymanej informacji  wskazano, że jest ujęty ten obszar. W dalszej wypowiedzi 
odniosła się do tematu odpadów w Gdańsku. Powiedziała, że poza wieloma 
problemami, według zasadniczych norm w Polsce nie ma systemu recyklingu. Mimo, 
że sortujemy odpady. Miasto musi je komuś oddać  a są to przeważnie firmy prywatne. 
Nie ma firm państwowych w Polsce, które zajmują się tym tematem. Prezydent tym 
tematem zakończyła swoją wypowiedź i poprosiła o wystąpienia swoich zastępców. 
 
PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Prezydent podziękował mieszkańcom za wypowiedzi, wyszczególnił i podziękował 
panu Cyprianowi Mrzygłodowi, który poruszył wątek mieszkaniowy. Prezydent 
poruszył temat cen i dostępności mieszkań w Gdańsku. Powiedział, że  miasto 
wykorzystuje wszelkie możliwe narzędzia wsparcia. Wymienił między innymi  
bezzwrotne wsparcie z funduszu dopłat, wykorzystywane są kredyty referencyjne  
na TBS, dopłaty do czynszu, 10% dokapitalizowanie w ramach rozwoju 
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mieszkalnictwa. Wszystkie te elementy są wykorzystywane do wsparcia mieszkańców. 
Wspomniał, że Gdańsk przyciąga mieszkańców, dlatego  sektor na wynajem mieszkań 
należy rozwijać różnymi instrumentami. Kwestia rozwoju miasta, prezydent zwrócił 
uwagę na element bardzo istotny czy Gdańsk powinien rozwijać się na zewnątrz, czy 
Gdańsk powinien być miastem długich odległości, czy ma być miastem kompaktowym. 
Uważa, że  miasto powinno rozwijać się do środka skracając drogę. W dalszej części 
wypowiedzi mówił, iż  zdarzy się konflikt różnych wartości. Odpowiedzią powinno być 
dbanie o zielone płuca miasta. Zielonymi płucami są drzewa w mieście. Kolejnym 
punktem wypowiedzi była spalarnia Port Service. Prezydent powiedział, że deklaracja 
jest jednoznaczna. Miasto zrobi wszystko, żeby Port Servisu nie było. Natomiast firma 
znajduje na terenie państwowym a nie miasta Gdańska. Zaapelował do Michała 
Błauta, że z jednej strony walczy o ekologię a z drugiej strony blokuje budowę linii 
tramwajowej miasta. Prezydent odniósł się do wypowiedzi pana Kieturakisa, gdzie 
został poruszony wątek  śródmieścia  miasta. Ze względu na dużą atrakcyjność tego 
terenu przybywa bardzo dużo turystów. Powodując różne wyzwania dla miasta. 
Powiedział, że miasto nie chce doprowadzić aby było tylko makietą. Stąd przystąpienia 
i różne działania w tym zakresie. Prezydent zwrócił uwagę na wypowiedź pana 
Hamanowicza, który poruszył temat pracy zdalnej i przy tym zdrowia psychicznego. 
Powiedział, że to jest temat kluczowy, żeby sobie z tym radzić. Kolejnym punktem 
wypowiedzi jest spalarnia komunalna. Inwestycja powstaje i aktualnie są wylewane 
fundamenty, także prace trwają i postępują. Prezydent powiedział, że mimo różnych 
przeszkód w 2023 ten projekt powinien być zamknięty. Natomiast w 2024 jest taki plan, 
żeby już spalania funkcjonowała i została uruchomiona. Prezydent odniósł się  
do wypowiedzi pana Dorawy, który  słusznie zwraca uwagę  na dobre rzeczy i na 
niedoróbki rowerowe. Już dziś zachęca do wspólnej pracy. Nowej pracy Steru, który 
będzie aktualizowany. Czas na przyspieszenie tego projektu. Prezydent zwrócił 
uwagę, że podczas pandemii mieszkańcy Gdańska wykorzystali rower jako rodzaj 
transportu. Podziękował panu Pogonowskiemu, za solidarność w pandemii. Odniósł 
się do objazdu Bramy Nizinnej na, które nie przyszło dofinasowania z rządu. Na koniec 
swojej wypowiedzi poruszył temat gospodarki komunalnej. Powiedział, iż w całej 
Polsce są podwyżki opłat za nieczystości komunalne nie tylko w Gdańsku. Na koniec 
swojej wypowiedzi podziękował wszystkim mieszkankom i mieszkańcom Gdańska za 
swoje wypowiedzi. 
 
PIOTR BORAWSKI - Z- ca Prezydenta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 
Podziękował mieszkańcom za wypowiedzi. Zwrócił się do tych, którzy poruszyli tematy 
zielone. Prezydent potwierdził, że raport powinien zawierać więcej informacji i więcej 
danych i ma nadzieję, że w kolejnym to nastąpi. W swojej wypowiedzi odniósł się  
do parków w mieście Gdańsku, że jest ich 29 i mają powierzchnię 280 hektarów, 
zieleńce i skwery to 100 hektarów, lasy komunalne 1100 hektary. Powiedziała, że 
miasto pracuje nad narzędziem informatycznym, inwentaryzującym zieleń w Gdańsku.  
Prezydent odniósł się do wycinki drzew. Miasto wydało zgodę na wycinkę 7600 drzew. 
W tym 5544 drzew wycięły spółki skarbu państwa. Ta sytuacja i informacja powinna 
zmienić decyzję aktywistów i ich protestów w stosunku do miasta Wspomniał, że każde 
środki znaczone są przeznaczone na cele środowiskowe i wydarzenia środowiskowe. 
Nadmienił, że w najbliższych miesiącach i latach będzie więcej nasadzeń. 
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ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Podziękował za wypowiedzi mieszkańców odnośnie wycinki drzew w Gdańsku. 
Przy inwestycjach infrastrukturalnych są brane pod uwagę różne czynniki między 
innym jak ratować zieleń. Natomiast bywają sytuacje jak na przykład  przy budowie 
wału przeciw powodziowego, przy opływie Motławy. Niestety trzeba  ingerować  
w przyrodę. Prezydent powiedział, że przy każdym projekcie tam gdzie jest  
to konieczne jest  nadzór przyrodniczy. Odniósł się do partnerstwa publiczno- 
prywatnego, które jest tak propagowane nie tylko przez samorządy ale przez 
ministerstwo. Partnerstwo umożliwia nam zabezpieczenie środków i zabezpieczenie 
tych środków na tym danym terenie gdzie jest to partnerstwo. Warto te projekty 
wspierać, rozwijać i nie negować. 
Odniósł się do rejonu Dolnego Miasto, że  zabrakło  komunikacji. Pandemia położyła 
się cieniem i komunikacja była dużo gorsza. Natomiast architekt miasta  zaangażował 
się w projekt przy Dolnym Mieście. Prezydent stwierdził, że według analiz i diagnoz 
brakuje żłobków i przedszkoli. Obszar Dolnego Miasta potrzebuje 300 takich miejsc. 
Nowy obiekt będzie również spełniał funkcję żłobka a nie tylko przedszkola. Prezydent 
odniósł się do dużych projektów komunikacyjnych, powiedział, że najtrudniejszy okres 
to okres przygotowawczy. Wszystkie projekty flagowe jak Gdańsk Południe - 
Wrzeszcz, Nowa Świętokrzyska, Zielony Bulwar, Nowa Abrahama, Nowa Wałowa. Te 
projekty nie będą mogły być realizowane bez środków unijnych. Pomimo, że będzie 
przygotowany projekt to bez pomocy z zewnątrz nie będzie  możliwa realizacja. 
Odniósł się do objazdu Bramy Nizinnej. Niebawem będzie podpisana umowa  
i powstanie Nowa Chmielna. Poruszył temat  Majalandu, nadmienił, że to jest  prywatna 
inwestycja na prywatnym terenie. Prezydent powiedział, że niebawem odbędzie się 
spotkanie wszystkich zainteresowanych. Jest to projekt podobny do Loopy”s  World, 
więc nie tak dużych rozmiarów jak zostało to przedstawione. Natomiast rozumie 
mieszkańców i należy rozwiać wszelkie obawy. Odniósł się do żłobków, powstaje cała 
siec żłobków. Prezydent wymienił nowe punkty gdzie powstają. Odniósł się do Drogi 
Zielonej, że jest to temat trudny bo ingerujemy w przyrodę. Odniósł się także  
do kluczowych węzłów i obwodnicy metropolitarnej. Prezydent poruszył temat firmy 
Port Service, przypomniał, że  umowa jest do września 2024. Miasto nie ma planów 
wydłużać tejże umowy. Umowa była podpisana przez administrację  rządową. 
Natomiast miasto jest w tej chwili stroną. Poruszył temat hali plażowej i wspomniał, że 
miasto walczy o rozwiązanie umowy użytkowania. Prezydent w dalszej swojej 
wypowiedzi potwierdził słuszne uwagi dotyczące infrastruktury drogowej. Rozróżniamy 
ścieżki rowerowe od trasy rowerowych. Wspomniała o terenie Wały Jagiellońskie  
a Hucisko. Powiedział, że nie ma możliwości odseparowania na ten moment na całym 
odcinku tras dla rowerów. Na podstawie dofinansowania z unii miasto robi co może. 
Zaapelowała o lobbowanie subwencji rządowej. Nie ma transparentności i trudno  
o zrozumienie tej sytuacji. Prezydent tą wypowiedzią zakończył swoje wystąpienie. 
 
MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Ds. Rozwoju Społecznego  
i Równego Traktowania 
Prezydent odniosła się do wypowiedzi przewodniczącego Kazimierza Koralewskiego 
jak i mieszkańców. Poruszając temat opieki nad osobami starszymi, zdrowia 
psychicznego, spraw szkół, przeszkoli żłobków i zachorowalności na raka. 
Powiedziała, że demograficznie osoby starsze stanowią 27%  w mieście Gdańsku. 
Część z nich potrzebuje wsparcia różnego rodzaju. Przede wszystkim wsparcia 
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specjalistycznego, opieki zdrowotnej, czy opieki mieszkaniowej. W 2020 roku usługi 
opiekuńcze zostały  zrealizowane na kwotę 46 mln w tym  z rezerwy na covid na kwotę 
7,5 mln złotych. Prezydent wspomniała, że w ten sposób chce pokazać jak wielka skala 
pomocy jest realizowana na opiekę w naszym mieście. Opowiedziała o trudnej 
sytuacji, obcięto kwotę dofinansowania dla  pieczy zastępczej. Przypomniała że osoby 
starsze mogą korzystać z darmowych wizyt opiekuńczych. Kolejny obszar do, którego 
odniosła się prezydent to zdrowie psychiczne. Przypomniała o innowacyjnym 
programie ochrony zdrowia psychicznego. W zeszłym roku program objął 41 
projektów. Z tych programów, konsultacji i terapii skorzystało 160 tysięcy osób. 
Natomiast z długich porad terapeutycznych skorzystało 4650 osób. Wspomniała, że 
korzystając z okazji, chciałaby przypomnieć, że warto skorzystać z aplikacji „Wsparcie 
w Gdańsku”. Możliwości skorzystania z terapii i pomocy psychologicznej. Kryzysy 
zdrowia psychicznego w dobie pandemii był i jest zwiększony i przypomniała, że 
można dzwonić po poradę 24 godziny na dobę do Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 
Dzieci i młodzież mogą korzystać z poradni psychologicznej -pedagogicznej oraz 
Gdańskiego Ośrodka Psychologicznego. Wspomniała, że zaangażowanie rządowe  
jest zbyt małe. Powiedziała, że miasto jest gotowe na dialog i jesteśmy gotowi aby  
w każdym momencie podjąć rozmowę. Miasto będzie poszukiwać różnych rozwiązań. 
Poruszyła temat „Szkoła po pandemii” gdzie na konferencji było poruszone zdrowie 
psychiczne. Wspomniała, że jesteśmy w przede dniu Gdańskiego Forum 
Edukacyjnego. I sądzi, że zdrowie psychiczne będzie jednym z punktów tych 
projektów. Kolejnym tematem wypowiedzi były żłobki i przedszkola. Dostępność opieki 
żłobkowej w zeszłym roku to udostępnionych 117 punktów żłobkowych. W tym roku 
będzie ich 300. Został również uruchomiony bon żłobkowy. Z którego skorzystało 1100 
dzieci. W tym roku zmieniliśmy kryteria dochodowe. Żeby mogły z bonu skorzystać 
osoby najbardziej potrzebujące. Powiedziała, że zostało udostępnionych w zeszłym 
roku 300 miejsc przedszkolnych. Prezydent poruszyła temat mapy zachorowalności 
na raka w województwie pomorskim. Wspomniała, że są prowadzone działania 
profilaktyczne kierowane do różnych grup mieszkanek i mieszkańców. Poruszyła 
temat szczepionki HPV i braku dostępności szczepionek na terenie Polski. Na pewno 
temat ten będzie podjęty i jest stały kontakt z  producentami. Prezydent podziękowała 
za wysłuchanie i zakończyła swoja wypowiedź. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Podsumowała i zakończyła wypowiedzi prezydentów i mieszkańców. Poprosiła  
o zabranie głosu radnych. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Podziękował za wypowiedzi mieszkańców, jednocześnie stwierdził, że to również  czas 
dla radnych miasta Gdańska, żeby mieli możliwość podsumowania ostatniego roku  
i wypowiedzi w temacie Raportu o Stanie Miasta. Odniósł się do wypowiedzi 
prezydenta Piotra Borawskiego odnośnie swobodnego manipulowania danymi przez 
niektórych radnych. Odniósł się do wycinki drzew w mieście. Wycinki drzew i odległości 
od linii kolejowych. Odniósł się również do partnerstwa publiczno-prywatnego. Podjął 
temat Forum Gdańsk i temat Kunsztu Wodnego. Zwrócił się z zapytaniem kiedy 
mieszkańcy będą mogli z tego korzystać. Szeroko omówił temat Forum i Kunsztu 
Wodnego. Poruszył tematy zielone. Odniósł się też do terenu Pod Wierzbami i ogólnie 
terenu Dolnego Miasta. Kolejnym punktem wypowiedzi jest czas remontów i ruch 
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samochodowy. Radny stwierdził, że jest ogromny ruch na drogach i dodatkowo się 
potęguje ponieważ mamy mnóstwo turystów. Odniósł się do raportu, że widzimy 3 km 
nowych dróg i 10 km wyremontowanych. Radny  poddał pod dyskusje że taką  małą 
ilość dróg się remontuje w Gdańsku. Warto położyć  nacisk aby mieszkańcy mogli 
swobodnie dojeżdżać do swoich posesji do swojej pracy. Kolejny punkt to komisja 
zagospodarowania przestrzennego. Brak ogromu uwag mieszkańców  
do zagospodarowania przestrzennego. Według radnego aż  ¾ uwag jest 
nieuwzględnianych. Mieszkańcy nie mają odpowiedzi na swoje wątpliwości. W dalszej 
części wypowiedzi odniósł się do planu miejscowego parku rozrywki Majaland. 
Powiedział, że plan miejscowy budzi ogromne emocje wśród mieszkańców. Kolejnym 
punktem, który poruszył radny to kwestia dofinansowania, dotacji z budżetu 
centralnego. Przytoczył przykłady inwestycji, które dostały dofinansowanie między 
innymi  Dom Zdrojowy w Brzeżnie otrzymał  około 10 milionów złotych, modernizacja 
basenów przyszkolnych 5 600 mln, rewitalizacja Oruni 630 tysięcy złotych. Radny 
liczy, że pieniądze z Polskiego Ładu szerokim strumieniem popłyną do Gdańska.  
Tą wypowiedzią zakończył swoje wystąpienie. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zwrócił się do wszystkich zgromadzonych i tych którzy śledzą relację. Zaczął swoją 
wypowiedź od podziękowań wszystkim mówcom i mieszkańcom za wystąpienie. 
Odniósł się do części wypowiedzi niektórych mieszkańców. Wspomniał o problemie 
jaki poruszyli mieszkańcy dotyczący problemu mieszkaniowego i wątku zieleni oraz 
terenów wspólnych oraz o ważnej kwestii działalności firmy Port Service. Odniósł się 
również do wypowiedzi prezydenta Alana  Aleksandrowicza odnośnie Port Service. Ma  
nadzieję, że zajdą w tej sprawie pozytywne zmiany. Tereny zielone to główny temat. 
Odniósł się również do tematu, który poruszył jeden z mieszkańców kwestię 
gospodarki komunalnej i zarządzania śmieciami. Wypowiedział się, iż obecny system 
jest daleki od doskonałego systemu. Przytoczył również fragment wypowiedzi pani 
prezydent iż tematami bardzo ważnymi są demokracja, praworządność i głosy lokalnej 
społeczności. Radny poruszył temat wycinki drzew na. potrzeby  portu i wycinka drzew 
na wycinkę pod inwestycję ,budownictwo. Powiedział, że  pod rozwagę należy zwrócić 
uwagę na zgody wycinki drzew. Uważa, że w Gdańsku przez nieprzemyślane decyzje 
wycinki drzew, powstaje w Gdańsko pato deweloperka. Radny zwrócił uwagę na 
poruszony temat mieszkańców dotyczący  mieszkań socjalnych i komunalnych  
i wspomniał o piśmie, które złożyli przedstawiciele klubu Prawa i Sprawiedliwości   
w urzędzie, odnośnie wyremontowanych tego typu mieszkań z prośbą do miasta  
o podanie i wskazanie mieszkań po remoncie. Poruszył szczególny temat jednej  
z mieszkanek Gdańska, która od kilku lat żyje w skrajnie zdewastowanym mieszkaniu 
a budynek w, którym mieszka nie spełnia warunków technicznych do mieszkania.   
Budynek zostaje w katastrofalnym stanie technicznym. Warunki zagrażają życiu  
i zdrowiu mieszkanki tej kamienicy. Mimo wielu monitów w urzędzie, gdańszczanka 
nie może doprosić się podstawowego remontu tego lokalu. Kolejną sprawą jaka 
poruszył radny jest demokracja i rady dzielnic. W swojej wypowiedzi jednocześnie 
zastanawia się  gdzie jest demokracja i praworządność gdzie nie słucha się rad dzielnic 
i jej mieszkańców. Ze spraw bieżących odniósł  się do działania Straży Miejskiej 
odnośnie parkowania samochodów  na terenach zielonych. Samochody, które 
rozjeżdżają tereny zielone. Problemy z parkowaniem wynikają z małych 
nieporozumień. Jeśli straż Miejska stosowałaby więcej mandatów za złe parkowanie, 
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pieniądze trafiałaby do miasta zasilając budżet miasta. Podsumowując swoją 
wypowiedź radny powiedział, że Gdańsk potrzebuje dobrej demokracji, potrzebuje 
zmian. Podziękował za wypowiedź. 
 
PIOTR BORAWSKI – Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 
Zwrócił się do radnych Prawa i Sprawiedliwości i  odniósł się do wypowiedzi  
dotyczącej wycinki drzew i przypomniał, że za  wycinkę drzew odpowiadają spółki 
skarbu państwa i nominaci Prawa i Sprawiedliwości. Prosi o nie manipulowanie  
w debacie publicznej nieprawdą tylko prawdziwymi danymi, które zostały 
przedstawione we wcześniejszej prezentacji.  Prezydent zaproponował, że na sesji 
sierpniowej postara się  przedstawić uchwałę dotyczącą rozbudowy dewoloperki. Prosi 
radnych aby w swoich wypowiedziach odnosili się  do faktycznych liczb i faktycznej 
prawdy. Odniósł się też do tematu  Straży Miejskiej. Straż Miejska chociażby w ostatni 
weekend podjęła mnóstwo mandatów i pouczeń. Swoimi działaniami pokazują nam ile 
pracy wykonują. Jest to kilkaset mandatów w ciągu tylko jednego weekendu. 
Przytoczył również w swojej wypowiedzi rozmowę z dyrektorem Straży Miejskiej 
odnośnie barier odnośnie parkowania na trawnikach. Apeluje do mieszkańców aby 
 na plażę w miarę możliwości poruszali się komunikacją miejską ona jest dostosowana 
do mieszkańców a bliskość przystanków od plaż jest dodatkowym atutem. Prezydent 
podziękował za swoją wypowiedz. 
 
 
PIOTR GRZELAK - Z-ca Prezydenta Gdańska Ds. Zrównoważonego Rozwoju i 
Mieszkalnictwa 
Odniósł się w swojej wypowiedzi do tematu wycinki drzew, wyciętych w parku 
krajobrazowym za który odpowiedzialne są spółki skarbu państwa. Powiedział, że  
wypowiedź radnego Andrzeja Skiby jest wypowiedzią, w której manipuluje. Prezydent 
odniósł się również do sprawy mieszkanki zamieszkałej w lokalu w, którym to budynek  
jest do  wykwaterowania lecz ciągu 12 miesięcy. Tego typu budynków jest w Gdańsku 
o wiele więcej i na bieżąco sprawy tego typu są regulowane. Oznajmił, że radny 
otrzymał stosowną odpowiedź na swoją interpelację a osoba pokrzywdzona tegoż 
lokalu w ciągu 12 miesięcy otrzyma mieszkanie zastępcze. Prezydent podziękował  
za swoją wypowiedź. 
 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Prezydent odniósł się do Kunsztu Wodnego i całego procesu, który znacznie się 
wydłużył. Procedury oraz pandemia wyznaczyły bardzo długi proces wydłużenia 
zajęcia ostatecznego stanowiska banku. Dopiero po tym można było wystąpić o wpis 
do ksiąg wieczystych. Zostanie uruchomiony przetarg dla firm na wykończenie obiektu. 
W tej chwili potrzeba  minimum roku na wykończenie prac. 
Prezydent odniósł się w kwestii Dolnego Miasta. Podkreślił, że plan miejscowy  
i wytyczne oraz wytyczne, które przedstawił konserwator zabytków te wszystkie 
uwarunkowania wynikają z  planów zagospodarowania przestrzennego. Dla tego  
na  poziomie tych planów i uwarunkowań, które zostały  określone oraz wytyczne  
konserwatora zabytków. Należy zachować zieleń i tereny zielone w tym obszarze. 
Powiedział, że na tym polega  właśnie PPP, że ze środków, które wpływają  
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od inwestora są realizowane cele publiczne, na  których funduszy  nie ma w budżecie. 
Na przykład remonty  dróg publicznych. Następnie prezydent poruszył temat 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Fundusz miał być pomocą dla 
samorządów w ciężkich czasach pandemii, lecz został zrobiony za szybko i w sposób 
mało czytelny. Dlatego samorządy tylko w niewielkim stopniu mogły z niego 
skorzystać. Należy dostosować indywidualne potrzeby do każdego samorządu.  
Tą wypowiedzią prezydent zakończył swoje wystąpienie. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radny wspomniał, że zawsze współpracuje z samorządem bez względu na opcje 
polityczne. Odniósł się globalnie to problemów mieszkańców, które zostały 
wspomniane w wypowiedziach. Wymienił kilka przykładów. Wspomniał, że 
gospodarka potrzebuje drożności. Odniósł się do terenów zieleni i wycinki drzew. 
Poruszył temat rodzin zastępczych. Problem kwestii mieszkaniowej. Poruszył temat 
edukacji i inwestycji majątkowych. Wspomniał, że mamy wiele szkół zabytkowych, 
które wymagają remontów i traktujmy to jak inwestycja dla naszego miasta  
i społeczeństwa. Odniósł się również do tematu pomocy społecznej, która jest 
niewystarczająca dla rodzin, które szczególnie potrzebują takiej pomocy  w wymiarze  
finansowej. Poruszył również kwestię inwestycji. Wspomniał, iż  przez Gdańsk 
przetacza się wielka fala tranzytu, więc potrzebujemy wiaduktów aby rozładować ruch 
aby samochody nie przejeżdżały przez miasto i tym samym lepiej by się żyło 
mieszkańcom. Problem dotyczy całego Gdańska nie tylko poszczególnych dzielnic. 
Radny podziękował za wystąpienie. 
 
MONIKA CHABIOR – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
Prezydent odniosła się do wystąpienia prezydent Aleksandry Dulkiewicz odnośnie 
edukacji i podkreśliła, że w prezentacji nie są zawarte  środki na  inwestycje. 
Są one zawarte w innym  budżecie, więc te wyliczenia w raporcie dotyczące edukacji 
nie zawierają środków inwestycyjnych. Powiedziała, że zmiany i reformy, które 
wprowadza obecny rząd, są to duże zmiany z dnia i dzień. Na przykład likwidacja 
gimnazjów, relokacja dzieci i umieszczanie ich w innych placówkach są  
to zmarnowane pieniądze inwestycyjne. Kolejnym przykładem zmiany jest zmiana 
sposobu realizacji 300+ i 500 +  te środki, które były przeznaczone na inwestycje  
muszą być szybko relokowane i środki , które były przeznaczone na inne cele muszą 
być przerzucane na nieplanowane działania. Prezydent dodała, że  nieprzygotowane, 
nieplanowane zmiany rządowe powodują niekiedy straty. Podziękowała  
za wystąpienie. 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Radny odniósł się do wypowiedzi radnych Prawa i Sprawiedliwości. Poruszył temat  
zmian podatkowych i o uszczupleniu środków dla miasta.  W dalszej wypowiedzi 
powiedział , że zmiany podatkowe uszczupliły budżet miasta o 100 mln złotych oraz, 
że miasto nie może realizować swoich zadań. Radny przytoczył kwotę 20 mln, którą 
miasto dopłaca do zmian wprowadzonych przez rząd. Następnie odniósł się  
do edukacja i powiedział, iż  subwencja rządowa nie pokrywa znacząco wydatków 
miasta. Powiedział, że w 2020 miasto Gdańsk z funduszu inwestycji drogowych 
otrzymało zero złotych. Miasto chciałoby więcej wyłożyć na drogi lecz środki nie trafiły 
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do miasta przez decyzje rządowe. Radny poruszył również kwestię funduszu inicjatyw 
lokalnych. Wspomniał , że  pierwsza transza  zasiliła budżet miasta natomiast 
kolejnych środków miasto już nie otrzymało. Nadmienił kwestię deweloperów  
w mieście Gdańsku i powiedział, że zapewniają miejsca pracy dla lokalnych 
mieszkańców. Kolejnym punktem w wypowiedzi był temat wycinki drzew, Radny 
zastanawia się czy spółki skarbu państwa nie powinny rekompensować mieszkańcom 
takich decyzji i na przykład proponować nasadzenia w innych miejscach. Radny  
ma nadzieję, że radni Prawa i Sprawiedliwości  zaapelują  do rządu o rekompensatę. 
Podziękował  całemu zespołowi miasta odpowiedzialnemu za finanse w mieście, że 
zrobili wszystko aby ograniczyć wydatki bieżące oraz aby się nie zadłużać.  
Wspomniał, że wyzwanie było wielkie w tak trudnym czasie i udało się  przejść suchą 
stopą. Odniósł się również   do subwencji rządowej, która nie pokryła połowy podwyżek 
dla nauczycieli. A  kwestia uszczupleń budżetu miasta to suma 105 mln złotych. 
Wspomniał  również, że udało się ograniczyć zaciągnięcie kredytu, co wpływa 
pozytywnie na zadłużenie miasta. Tym tematem radny zakończył i podziękował  
za wypowiedź. Zaapelował do rządu sadźmy, podnośmy opłaty za wycinkę drzew aby 
tych wycinek było jak najmniej. 
 
JAN PERUCKI – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Radny odniósł się do inwestycji zbiornika retencyjnego przy Jaśkowej Dolinie. 
Powiedział, że cieszą go takie inwestycje i, że miasto inwestuje duże środki z budżetu 
na zbiorniki i tego typu inwestycje przeciwpowodziowe. W swojej wypowiedzi odniósł 
się do wielu inwestycji drogowych między innymi wymienił Nową Warszawską. 
Wspomniał również o tym, że miasto inwestuje w budowę kolejnych nowych żłobków 
na, które ciągle jest zapotrzebowanie w mieście. W dalszej wypowiedzi poruszył temat 
inwestycji drogowej dotyczącej ulicy Spacerowej. Powiedział, że została  
wypracowana koncepcja tej ulicy. Radny liczy, że buspasy  niebawem powstaną  
na ulicy Spacerowej. Poruszył temat  modernizacji boisk przy szkołach. Kilka 
rozwiązań inwestycyjnych i modernizacyjnych. Wspomniał, że  cieszy go bardzo, że 
zakończono modernizację Domu Społecznego przy ulicy Polanki. Sytuacja 
mieszkaniowa dla osób z tego budynku oraz  warunki  bardzo się polepszyły. 
Powiedział, że przebudowa ulicy Kielnieńskiej oraz prace na ulicy Kartuskiej to wielki 
sukces dla miasta. Radny stwierdził, że miasto Gdańsk cały czas się rozwija oraz 
zdobywa fantastyczne rankingi i czołowe miejsca w stosunku do innych miast. 
Podziękował za wystąpienie. 
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Zwrócił się do opozycji i radnych, że również oni mogą zrobić dobrze dla miasta 
Gdańska. Opozycja pochodzi z tej samej partii co partia rządząca. Prosi o lobbowanie 
aby nasze miasto zyskiwało aby było traktowane uczciwie i sprawiedliwie. Jednakże 
dzieje się inaczej jeszcze nie udało się opozycji tak lobbować aby nasze miasto nie 
ucierpiało. Wymienił spółki Lotos i Energa, które zostały przejęte przez spółkę Orlen. 
Przez złe decyzje polityczne. Odniósł się do zarzutu do wykonania budżetu.  
I wspomniał, że wpływy budżetowe zależą od polityki gospodarczej państwa. Radny 
odniósł się do funduszy lokalnych i polityki podatkowej. Powiedział, że Polska jest  
na samym ogonie Unii Europejskiej. Apeluje do radnych opozycji, że jeżeli zależy 
 im na rozwoju miasta powinni bardziej zaangażować się w rozmowy z rządem aby 
nasze miasto zyskiwało.  
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PIOTR DZIK – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Zwrócił się do wszystkich zgromadzonych  i mieszkańców Gdańska. Podziękował  
za wystąpienia mieszkańców. Odniósł się do wypowiedzi o deweloperach i wycince 
drzew. Stwierdził , że jeżeli mają powstawać nowe inwestycje, drzewa należy wycinać. 
Ale często na ich miejsca są nowe nasadzenia. Odniósł się do kwoty wolnej  
od podatku. A inflacja jest tak wysoka, że trudno aż się odnieść. Powiedział, że  
remonty dróg i chodników są  robione na bieżąco, oznakowania poziomie, ulice  
i krawężniki. Radny odniósł się do wypowiedzi odnośnie polityki transportowej. 
Powiedział, że 70% dopłacamy jako miasto do biletów, tabor 21%, nowe tramwaje, 
mercedesy, które są wydzierżawione. Szeroko rozwinięta sieć parkingów, 130 
parkingów dla hulajnóg, parkingi rowerowe. Powiedział, że może wszystko nie jest 
dopracowane ale wszystko co jest robione podąża w dobrym kierunku. Zaapelował 
abyśmy pomagali sobie nawzajem. Podziękował za wystąpienie. 
 
PRZEMYSŁAW MALAK – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do wypowiedzi pani prezydent i raportu. Powołał  się na rekordy wniosków 
budżetów obywatelskich. Zgodnie z odpowiednią ustawą, budżet partycypacyjny 
powinien stanowić  minimalnie 0,5%. W Gdańsku właśnie tak jest. Prosi aby  
w przyszłości brać przykład z miasta Sopotu gdzie kwota budżetu obywatelskiego 
stanowi 1% budżetu miasta. Radny oczekuje jasnej deklaracji od prezydent 
Aleksandry  Dulkiewicz, żeby w przyszłości  realnie wsłuchiwała się w głosy 
mieszkańców aby mogli w znaczący sposób decydować o inwestycjach w mieście.  
W myśl zasady czyny a nie słowa. Podziękował za wystąpienie. 
 
BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko Dla 
Gdańska 
Odniosła się do słów swojego przedmówcy. Nawiązała do budżetu obywatelskiego. 
Powiedziała, że  systematycznie z roku na rok budżet jest zwiększany. Wspomniała  
o   zielonym budżecie, gdzie mieszkańcy decydują gdzie chcą mieć  skwerek a gdzie 
park. Nadmieniła, że nie  porównywałaby tu miasta Sopotu do Gdańska. Skala 
wielkości jednego miasta do drugiego jest duża, więc takie porównania nie mają 
przełożenia. 
Radna podziękowała wszystkim mieszkańcom za wystąpienia. Za ich odwagę, że 
odważyli się przyjść i wyrazili swoje poglądy. Zaapelowała aby popierać taką 
demokrację, gdy każdy może się wypowiedzieć i oddać swój głos. 
 
PIOTR GIERWSZEWSKI – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska (PiS) 
Odniósł się do dzisiejszej sesji, wspomniał o wyjątkowości tego spotkania. Uważa, że 
jest to swoisty obowiązek o porozmawianiu co działo się w minionym roku. Chce 
podkreślić wagę problemów i niezadowalające tempo w realizacji wyznaczonych 
celów. Powiedział, że  sektor firm budowlanych przeżywa renesans mimo  tego co się 
w tej chwili dzieje. Wspomniał o mieszkaniach socjalnych. Radny nadmienił, że  jest 
tych mieszkań zdecydowanie za mało. Życzyłby sobie aby ta lista była zdecydowanie 
większa. Kolejnym tematem jaki poruszył to mieszkania komunalne, które  mają 
ogromne zadłużenia nie mówi tu o powodach zadłużeniach. Oczekuje możliwości 
odzyskania tych pieniędzy i aby jak najszybciej wpłynęła do budżetu miasta. Poruszył 
również temat, ograniczania kompetencji rad dzielnic oraz, że  nie udaje się komisji 
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doraźnej zrobienie swoistego porządku w tej sprawie. Część  projektów rad dzielnic 
wymaga szybkiego rozpatrzenia. Radny odniósł się następnie do spraw  Domów 
Pomocy Społecznej. Powiedział, że dużo się remontuje ale mało buduje niestety. 
Pływalnie były kolejnym tematem, który poruszył radny. Powiedział, że 4 baseny  były 
wpisane w programie, natomiast niestety nie powstał ani jeden. Natomiast wspomniał, 
że wiele pływalni się remontuje i to się chwali.  Natomiast z budowaniem nie można 
ruszyć. Radny w dalszej wypowiedzi poruszył kwestię żłobków. Miało być 1500 
żłobków. Jest zdecydowanie mniej a zapotrzebowanie jest bardzo duże. Tempo jest 
niezadowalające. Poruszył temat psychologii gdzie sytuacja jest cały czas 
niesatysfakcjonująca. Psychologia, która jest szczególnie potrzebna, w tej kwestii 
mamy tylko jeden projekt, który leży. Jest planowana budowa poradni. Powinniśmy 
robić wszystko aby na górnym tarasie miasta powstała poradnia i , żeby zaczęła 
działać. To jest konkretna pomoc psychologiczna. Przewodniczący poruszył temat  
dodatków funkcyjnych dla  pracowników administracyjnych obsługi, którzy zostali  
w tyle. Następnie odniósł się do  projektu dotyczącego  HPV odnośnie szczepienia, 
który 2 lata temu miał być już wprowadzony. Natomiast szczepionek nadal nie ma. 
Prosi o traktowanie wypowiedzi jako mobilizacji i dążenia do ukończenia tematów. 
Podziękował za wprowadzenie bonu żłobkowego, ale to nie zwalnia od budowy 
nowych żłobków. Tą wypowiedzą radny zakończył swoje wystąpienie, dziękując  
za uwagę. 
 
BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko Dla 
Gdańska 
Zwróciła się do radnego Piotra Gierszewskiego aby nie rozliczał kadencji radnych 
ponieważ  do końca zostało jeszcze trochę czasu. Odniosła się także do tematu 
pandemii o, której mówił radny. Poruszyła również temat wypowiedzi radnego 
odnośnie szczepionek HPV, że ten zarzut nie powinien być skierowany do miasta  
i pani prezydent. Bardziej skłaniałaby się aby temat poruszyć w rządzie  
i w ministerstwie zdrowia. Szczepionek nie ma w całej Europie i temat jest raczej 
globalny. 
 
PIOTR GIERWSZEWSKI – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska (PiS) 
Radny ad vocem zwrócił się do Beaty Dunajewskiej, że nigdy nie mówił, że pandemii 
nie ma i nie lekceważy pandemii.  Uściślił swoją poprzednia wypowiedź, że  
wszystkiego nie należy zrzucać na pandemię. W kontekście szczepionek HPV 
stwierdził, że Sopot i Gdynia kupują szczepionki z większym sukcesem niż Gdańsk.  
W Gdańsku jest nikły zakupu.  
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się w kilku słowach do odpowiedzi prezydentów i radnych To co najbardziej 
zapadło mu w pamięci to wypowiedź prezydenta Piotra Grzelaka o rozwoju Gdańska.   
Chcemy miasta Gdańska aby rozwijało się do wewnątrz. Tymczasem takie 
zabudowania  jak Dolne Miasto jest zabudowywane przez deweloperów, którzy to 
budują apartamenty pod wynajem krótkoterminowy. Jednak w tym miejscu  rejonie 
powinni zostać i mieszkać mieszkańcy Gdańska. Kolejna kwestią jaką poruszył jest 
temat nasadzeń i wycinki drzew. Uważa, ze temat jest trudny i  nie dojdziemy  
do porozumienia. Wspomniał, że opozycja wskazywała ustawę Lex Szyszko,  
że doprowadziła do tego typu sytuacji. Tymczasem radny zasięgnął informacji w tej 
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sprawie i na podstawie dokumentów i informacji publicznej, powiedział, że przybliżona 
wartości w latach 2011-2016 miały miejsce nasadzenia w ilości  33 tysięcy drzew. 
Natomiast zostały wydane zgody na wycinki i usunięcia 53 tysięcy. Zgody wydane 
przez miasto Gdańsk. Powiedział, że zostawia zgromadzonym pod rozwagę wartości, 
które podał oraz zwrócił się do prezydenta Piotra Grzelaka aby wziął to pod rozwagę. 
Powiedział, że wszyscy wspólnie powinni dążyć do tego aby te zielone tereny 
pozostawały, ograniczając i nie wydając zgód na wycinkę, ograniczać zachęty spółek 
lub też deweloperów. Tym tematem zakończył swoją wypowiedź. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Skierował swoje pytanie do prezydentów. Poruszył kwestię  udostępnienia informacji 
na temat wyremontowanych lokali. Powiedział, że aktualnie czekają na listę adresów  
lokali za rok 2020. Powiedział, że prezydent Piotr Grzelak powoływał się na ochronę 
danych osobowych. Tymczasem firma TBS Motława, przy inwestycjach 
zrealizowanych pisze i wymieniła ulice z nazwy i radny zastanawia się czy doszło do 
naruszenia prawa? W jego odczuciu nie. Również w roku 2020 pojawił się artykuł na 
trójmiasto.pl w, którym to artykule było konkretnie wymienione, że  mieszkańcy 
zasiedlili nowe lokale na Letnicy na ulicy Wróbla. Radny zwrócił się do obecnych 
radnych na sali, że raport obejmuje mienie komunalne w mieście. Temat jest 
bezpośrednio związany i należy do części raportu miasta i następnie mowa jest  
o rozliczeniu wydatków, miedzy innymi wydatków komunalnych. W dalszej wypowiedzi 
oznajmił, że  do dnia  dzisiejszego nie otrzymali  listy adresów. Wspomniał że Komisja 
Rewizyjna ma również możliwość skontrolowania tych lokali. Radny kieruje swoje 
zapytanie do prezydentów. Czy TBS Motława czy też  trójmiasto czy oni łamią prawo? 
Zastanawia się dlaczego odmawia  nam prezydent Piotr Grzelak dostępu do takiej listy. 
Zwraca się z prośbą o odpowiedź do prezydentów. Kto narusza prawo i czy nie 
wskazując adresów nie są łamane prawa? 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do pewnych kwestii odnośnie raportu. Przypomniał kwestię Parku 
Krajobrazowego zwrócił uwagę, że i padają różne tezy. Radny powiedział, że Park 
Krajobrazowy jest integralna częścią naszego miasta. Wspomniał o narzekaniach 
ekologów na wycinkę drzew w latach 2014 i poruszył temat  planu w 2015, który został 
uchwalony. Powiedział, iż każdego roku pracownicy mierzą każde drzewo ile 
przyrosło. Krajobraz, Park Krajobrazowy kojarzy nam się z lasem. Przez ten park 
przeprowadzaliśmy nowe drogi. Przeprowadzamy to zgodnie z prawem. Radny 
nadmienił, że  gospodarka lasów państwowych polega na tym, że z pieniędzy z wycinki 
drzew, te pieniądze wracają na budowę dróg czy nowe nasadzenia. Kolejną kwestią 
jaką poruszył są  środki unijne, które trafiają do Gdańska. Zauważył, że inwestycje 
takie, jak  poprawa dostępu do portu gdańskiego,  infrastrukturę taką jak  most czy linia 
kolejowa. Więc środki przeznaczone były bardzo duże. Radny poruszył temat  
subwencji na oświatę.  Poruszył kwestię  zapotrzebowania mieszkańców  
w szczepionki HPV Gdańsku. Oznajmił, że Gdańsk się spóźnił ze swoim 
zapotrzebowaniem niestety. Ma nadzieję, że w przyszłości to się zmieni. 
 
BEATA DUNAJEWSKA - Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko Dla Gdańska 
Radna ad vocem odniosła się do wypowiedzi radnego Kazimierza  Koralewskiego. 
Wspomniała że ta wypowiedź jest mało  związana z raportem. Odniosła się  
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do szczepionek i, że odpowiedzialnym za braki jest między innymi minister zdrowia  
i powinien robić wszystko aby te szczepionki były. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Przyłączył się do słów przedmówczyni, że w większości wypowiedzi 
przewodniczącego Kazimierza Koralewskiego nie dotyczą raportu miasta. Prosi aby  
nie mieszać kwestii z raportu miasta z programem wyborczym. Powiedział, że  w 2020 
zadziałały się dwa bardzo ważne zdarzenia dotyczące budowy dwóch nowych pływalni 
i miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Obecnie w tej chwili trwają 
ustalenia odnośnie tego planu. Zapewnił, że osobiście pilotuje ten temat aby projekt 
mógł przejść do kolejnego etapu. Drugie zdarzenie 2020 roku był wyrok Sądu 
Apelacyjnego w, którym  zostało rozstrzygnięte, że  sporny teren o jaki występowało 
miasto Gdańsk, nie wróci do miasta. Jeśli wyrok będzie inny ta sytuacja również będzie 
inna. Prosi, żeby dziś rozmawiać odnośnie raportu a nie rozliczać opozycję z programu 
wyborczego. Raptem jesteśmy w półmetku kadencji. Radny sugeruje   aby mówić  
o nim w roku 2023. Jest sporo czasu aby wywiązać się z planów, które obiecali 
mieszkańcom  i jest przekonany, że w większości uda się zrealizować. Podziękował 
za wystąpienie. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Poruszył kwestię swoich wcześniejszych wypowiedzi, iż padła wypowiedź na sali,  
że temat nie jest w raporcie. Radny odniósł się konkretnie, podał źródło i stronę  
z raportu, odnośnie wyremontowanych lokali. Zwrócił się z tym do przewodniczącej 
Agnieszki Owczarczak, oczekując odpowiedzi od pani prezydent lub od pana 
prezydenta  i powiedział, że jest to integralna część dyskusji. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Podziękowała za wszystkie głosy w dyskusji. Prosi wysoką radę o przyjęcie tego 
raportu. Podziękowała za głosy i zwrócenie uwagi na kwestie, które  należy jeszcze 
poprawić. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że została wyczerpana lista mówców w dyskusji do raportu. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 

PUNKT 6 
 

Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gdańska wotum 
zaufania (druk 959); 

 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 
                           K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 
                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
                           K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 
                           K. Edukacji – pozytywna 

          K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 
         K. Kultury i Promocji – pozytywna 
         K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

                   K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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                          K. Rewizyjna – nie opiniowała  
                          K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji - pozytywna 

 

 
 

Przystąpiono do głosowania. 
 

Za                     22 
Przeciw            11 
Wstrzymało się 0 

 
 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  
 
 

                           UCHWAŁĘ Nr XXXVII/933/21 
 
                          

Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca pogratulowała prezydent Aleksandrze Dulkiewicz. 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent podziękowała  Wysokiej Radzie, wszystkim współpracownikom, którzy  
na co dzień pracują dla mieszkanek i mieszkańców Gdańska. Podkreśliła,  że to jest 
ich zasługa i praca. Podziękowała za przygotowanie raportu całemu Wydziałowi 
Polityki Gospodarczej. 

PUNKT 7 
 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania Budżetu 
Miasta Gdańska za rok 2020; 

 
Budżet Miasta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 
 

- Opinie komisji: Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  
 Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej– pozytywna  
 Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
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 Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 Komisja Rewizyjna – pozytywna 
 Komisja Edukacji – pozytywna 
 Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
 
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent wypowiedziała kilka zdań wprowadzenia przed przedstawieniem 
sprawozdania. Powiedziała, że rok 2020 był rokiem kryzysowy. Przede wszystkim 
decyzje polityczne, 5 Kaczyńskiego, obniżenie stawki podatkowej z 18 na 17 %, 
obniżenie zwolnienie z podatku dochodowego osób poniżej 26 roku życia oraz 
podwyższeniem kosztów uzyskania przychodów. To wszystko spowodowało, że już 
wtedy był ubytek w budżecie miasta na kwotę 100 mln złotych. Mimo wielu rozmów  
i próśb z rządem, ten ubytek nigdy nie został zrekompensowany. Kolejnym kryzysem roku 
2020 była walka z epidemią. Epidemia złamała założenia ekonomiczne. Stan pandemii 
spowodował podjęcie kolejnych, konkretnych kroków. Udało się zamrozić podatki 
bieżące. Blokadę wydatków inwestycyjnych. Udało się to zmienić uchwałami korektami 
RMG. Sytuacja finansowa samorządów jest bardzo niestabilna. Zostało podjętych szereg  
postanowień wsparcia gdańskich przedsiębiorców tam gdzie mogliśmy umarzaliśmy 
czynsze w lokalach komunalnych. Pakiet wsparcia przedsiębiorców to między innymi 
odroczenia i rozłożenia na raty podatku na nieruchomości. Przedłużyliśmy termin podatku 
od nieruchomości. Z czego skorzystało wielu podmiotów. Umorzyliśmy odsetki  
z nieterminowej zapłaty z podatku za nieruchomości z tego również skorzystało wielu 
podmiotów. Prezydent powiedziała, że z wielką radością i satysfakcją, dzięki pracy  
zespołowej całemu  również pracy radnym miasta Gdańska. Udało się zakończyć rok 
2020 nadwyżką operacyjną w wysokości 238 mln złotych i prawie dwa razy mniejszym 
kredytem na wydatki inwestycyjne. 
Prezydent w swojej dalszej części wystąpienia odniosła się do prezentacji Sprawozdania 
z Wykonania Budżetu Miasta Gdańska za rok 2020. Przedstawiła dochody ogółem, 
bieżące i majątkowe. Następnie dochody według źródeł.  Gdzie wykonanie planu zostało 
zrealizowane na poziomie 97,9% planu. Następnie odnosząc się do prezentacji 
prezydent przedstawiła skutki pandemii dla dochodów miasta. Kolejnym punktem 
prezentacji były wydatki ogółem. Stanowiły one 90,1% planu.  Wydatki bieżące 95,1% 
planu, i wydatki majątkowe 70,5 % planu. W kolejnej wypowiedzi prezydent szeroko 
przedstawiła bieżące wydatki w tym oświata i wychowanie, rodzina, opieka i polityka 
społeczna te składowe pochłonęły najwięcej wydatków. Następnie odniosła się  
do finansowania oświaty i wychowania 53% stanowi subwencja oświatowa i dotacja  
na przedszkola.47% jest to dopłata ze środków budżetu miasta. Kolejnym tematem  
w odniesieniu do sprawozdania jest komunikacja miejska, gdzie dopłata do biletów  
w 2020 roku stanowiła 69,3%. Prezydent podała ile nowych tramwajów i autobusów udało 
się zakupić miastu. Następnie odniosła się do finansowania zadań rządowych  
co stanowiło 22,1 mln złotych. W tym są administracja, Państwowa Straż Pożarna, nadzór 
budowlany, opieka społeczna, Straż Miejska. Prezydent następnie odniosła  
się do wydatków majątkowych .Wydatki stanowiły 79,3% planu. Powiedziała, że  
na niewykonanie planu wydatków majątkowych złożyły się między innymi pandemia, 
przedłużające się procedury przetargowe, rosnące ceny usług, trudności z pozyskaniem 
wykonawców, długie terminy wykonania dokumentacji projektowej oraz wydłużona 
procedura  wypłaty odszkodowań za nieruchomości. Kolejnym tematem, do którego 
odniosła się prezydent to najważniejsze projekty inwestycyjne. Przedstawiła projekty 
dofinansowywane ze środków przez UE. Największe środki zostały wyłożone na Gdański 
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Projekt Komunikacji Miejskiej etap IV A. Budowa nowej Bulońskiej i modernizacja 
tramwaju na Stogi. Następnie prezydent w odniesieniu do projekcji przedstawiła 
realizację budżetu obywatelskiego za rok 2020. Przypomniała, że budżet obywatelski 
może być realizowany w dwóch latach budżetowych. Następnie odniosła się do budżetu 
w skali globalnej, dochody 97,9% planu, wydatki 90,1 % planu. Deficyt wyniósł 6,4 mln 
złotych. Prezydent wspomniała o tym, że budżet Gdańska, tak można się spodziewać. 
Będzie uboższy o 500+ o kwotę 486 mln złotych. To będzie  efekt przeniesienia obsługi 
500+ do ZUS –u. 
Następnie poruszyła temat wskaźnik zadłużenia miasta. Udział długu do dochodów 
ogółem do 31.12.2020 r stanowił 28,35 %. Prezydent podsumowała wyniki sprawozdania 
i tak nadwyżka operacyjna stanowi 238 mln złotych, nowy kredyt zaciągnięty w 2020 roku 
250 mln złotych i dług do końca 31.12.2020 roku stanowi 28,35 % -kwotę 1 114 mln 
złotych. Dochody na każdego mieszkańca Gdańska wyniosły 8346 zł, a wydatki 8360 zł. 
Prezydent tym tematem zakończyła i podziękowała za uwagę przy omawianiu 
prezentacji. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Otworzyła dyskusję dotycząca Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Podziękował jeszcze raz pani prezydent, skarbnik i całemu zespołowi  
za przedstawienie sprawozdania i zapanowania nad budżetem w tak trudnym czasie. 
Ubolewa natomiast nad tym, że wielu osobom nie udało się przybyć na zaproszenie 
pani prezydent podsumowujące III kwartał 2020 roku. Nie wszystkie kluby skorzystały 
z zaproszenia. Nie zjawili się na spotkanie i nie do końca im zależy na tym co się dzieje 
w mieście. Dziękuje za odłożenie podatku, zwolnienia z czynszów za lokale.  
To pozwoliło lokalom gastronomicznych choć trochę nadrobić straty, które ponieśli. 
Radny przyznał, że nie wszystko się udało ale ma nadzieję, że  przy podsumowaniu  
w 2023 na pewno w większości bilans będzie zdecydowanie na plusie. Podsumowując 
swoją wypowiedź powiedział, że z tak zgranym zespołem jesteśmy w stanie zrobić 
wiele. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zwrócił się z zapytaniem do wypowiedzi pani prezydent. Z czego wynikały 
niższe wpływy z UE. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Prezydent odpowiedziała, że była ta informacja w prezentacji. Wynika to też z tego, że 
samorządy najpierw wykładają swoje pieniądze z budżetu następnie składają wniosek 
do UE o zwrot poniesionych kosztów a trwa to kilka miesięcy. Zanim trafią do budżetu. 
Niższe wpływy z UE wynikają także zasadniczo dłużej trwające uzgodnienia, problemy 
z pozyskaniem wykonawców, rosnące ceny na rynku budowlanym a także na rynku 
projektowym. To są te przyczyny o, które pyta radny. 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Prezydent również odniósł się do zadanego pytania. Głównym powodem są różne 
procesy wydłużania uzgadniania na różnym poziomie administracji. W Gdańskich 
Wodach czy u konserwatora zabytków podczas pandemii albo problemy, którzy łapali 
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inwestorzy na czynnych projektach. Wysoka zachorowalność, czy kwarantanna.  
To niewykonanie to po prostu przesuniecie w czasie. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Skierował pytanie o kwoty wynikające ze sprawozdania, ponieważ widzi rozbieżności. 
Radny powiedział, że bazuje na dokumentach kontroli, przekazanej przez Wydział 
Gospodarki Komunalnej. W tej prezentacji plan na wyremontowane lokale to 200, 
wykonanie 204. Lecz radnego zastanawia kwota na zakupu usług remontowych. Plan 
był na ok 9 mln złotych, wykonanie zamknęło się w niższej kwocie. Zgodnie  
z wypowiedzią  wydatki komunalne to po 10 mln złotych na każdy rok. Radny prosi  
o sprecyzowanie jakie  dokładnie koszty zostały poniesione na wyremontowane lokale 
komunalne. Będzie zobowiązany za odpowiedź. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że smuci procent niewykonania głównych wydatków planów budżetowych. 
Uzgodnienia papierologia. Przyznał, że  rzeczywiście rok covidowy był trudny dla służb 
miejskich. Zatory w urzędach, również  budżet obywatelski nie dają satysfakcji.  
Na rewitalizację poszły ogromne kwoty z budżetu, prace modernizacyjne wielu lokali, 
modernizację energetyczną. Natomiast nie zdołano wykonać infrastruktury sportowej.  
W dalszej wypowiedzi mówił o trudnościach w pozyskiwaniu wykonawców,  
w pozyskaniu pracowników. W rzeczywistości wygrywały firmy gdzie były większe 
marże. Nie wykonano modernizacji budynków oświatowych. Radny zadaje sobie 
pytanie czy mogło być lepiej czy budżet był  źle zaplanowany? Ale należy się cieszyć, 
że dochody Gdańska nie runęły. Powiedział, że patrząc globalnie, mniejsze gminy 
lepiej sobie radzą niż duże miasta, miasta wojewódzkie. Czy tam są inne potrzeby niż 
w Gdańsku? Wspomniał o wypowiedzi prezydenta Piotra Grzelaka, że z rządem 
należy rozmawiać, przekonywać. Powiedział, że podsumowując sprawozdanie  
z wykonania budżetu Gdańska, to ocenia budżet  na  3+. Klęska inwestycyjna  
a wykonanie planu w 30 % to dramat rzeczywisty. Wyraził nadzieję, iż te wszystkie 
inwestycje, które zostały przesunięte z 2020 na 2021 uda się zrealizować a kolejny rok 
będzie lepszy. Stwierdził, że  sygnały z gospodarki płyną dobre chyba,  że zabraknie 
rąk do pracy. Uważa, że służby miejskie mają ogromne wyzwanie. Realizację  planu 
bieżącego plus to co zostało z zeszłego roku. Radny życzy powodzenia. Podziękował 
za wypowiedź. 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
 Prezydent wyraził prośbę, żeby nie stawiać znaku równości między wpływami z UE  
a wydatkami majątkowymi z faktycznie zrealizowanymi  inwestycjami. W większości 
takie inwestycje są zrealizowane. Wspomniał o ulicy Budowlanych. Jest opóźnienie  
w tym projekcie ze względu na różne przyczyny komunikacyjne. Wspomniał,  
że w budżecie jest ustalony cykl trzyletni. Aktualnie jest realizowany budżet  
2019-2021. Odniósł się do lokali, budynków użyteczności publicznej. Opóźnienia  
w remontach wynikają z trudnych uzgodnień z konserwatorem lub brak tych 
uzgodnień. Nawiązał do wypowiedzi poprzednich mówców o trudnych relacjach  
z rządem. Powiedział, że  na poziomie roboczym dobrze pracujemy ze służbami  
wojewódzkimi, prokuratorem, czy konserwatorem zabytków. Tylko praca odbywa się 
w zaciszu urzędu. 
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CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że jako przedstawiciel Koalicji Obywatelskiej wspólnie z radnymi  
pozytywnie oceniają rozliczenie budżetu za 2020 rok. Oznajmił, iż dalej będą wspierać 
działania prezydent. Powiedział również, że radnym KO szczególnie leżało na sercu 
wykonanie tych inwestycji najbliżej mieszkańców. Inwestycji Jaśniejszy Gdańsk.  
W dalszej wypowiedzi mówił o wspieraniu rozwoju i modernizacji chodników, 
modernizacji istniejących pływalni o budowie kolejnych pływalni. Radny podkreślił,  
że wymienił tylko te ważniejsze, niektóre inwestycje, które udało się zrealizować.  
Jednym z takich miejsc, które zasługują na szczególne uznanie, w kwestii modernizacji 
obiektu jest Dom Zdrojowy. Serdecznie zaprasza mieszkańców do odwiedzin tego 
miejsca. Powiedział, że można zobaczyć przykład jak pięknie można zrobić renowację 
starego budynku. Jak piękna architektura była tworzona przed laty. Tym tematem 
radny zakończył swoja wypowiedź. 
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Wypowiedział się w imieniu radnych Klubu Wszystko Dla Gdańska. Podkreślił,  
że prezydent otrzymała od wyborców mandat poparcia w 83%. Ten kredyt zaufania 
prezydent wykorzystuje bardzo dobrze. Podkreślił ze budżet można rozpatrywać  
na trzech płaszczyznach. Finansowej poprawności, zgodnie z zasadami. Wyraził 
opinię, że  cieszymy się, że w Gdańsku przestrzegamy konstytucji. W dalszej 
wypowiedzi powiedział, że Gdańsk dobrze się rozwija gospodarczo mimo pandemii. 
Warto wspomnieć o sponsorze tytularnym naszego stadionu. Nadmienił, iż jest to efekt 
długiego procesu. Kolejną płaszczyzna jest to płaszczyzna społeczna o czym  
świadczą zadowoleni mieszkańcy. Jest to zauważalne w postawie i działaniu. 
Następnie podkreślił, że  Gdańsk jest Miastem dla Wszystkich. W Gdańsku wszyscy 
mogą się czuć potrzebni i równi. A prezydent na każdym kroku to podkreśla, biorąc 
czynny udział w spotkaniach z mieszkańcami. Natomiast jest brak takich realizacji  
w relacji krajowej. Wspomniał temat edukacji w roku ubiegłym. Wspomniał o postawie 
rządu odnośnie podatków.  Powiedział, że prezydent Aleksandra Dulkiewicz przejęła 
budżet w dobrym stanie po byłym prezydencie. Pani prezydent stworzyła profesjonalny 
zespół oraz uczyniła wszystko aby jak najlepiej rozplanować i zrealizować budżet. 
Podziękował za niezwykłą fachowość i profesjonalizm prezydent. Podziękował  
za wystąpienie. 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Andrzeja Skiby wyjaśniła kwoty dotacji.  
13 mln złotych dotacji przekazanej Gdańskim Nieruchomościom na, którą składa  
się kwota 10 mln złotych dotacji przedmiotowej, która ma charakter bieżący i 3 mln 
złotych dotacji celowej, która ma charakter inwestycyjny. Wyjaśniła, że w ramach  
10 mln, 8 mln zostało przeznaczone na wyremontowanie lokali, 2 mln na bieżące 
utrzymanie. Pani skarbnik wyraziła nadzieję, że ta wypowiedź wyjaśnia wątpliwości 
jakie miał radny. 
 
BEATA DUNAJEWSKA - Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko Dla Gdańska 
Zwróciła się do radnego Andrzeja Skiby, zwróciła uwagę na jego słowa  i zachowanie.  
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
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Radny ad vocem do wypowiedzi radnej Beaty Dunajewskiej. Prosi aby też zwróciła 
uwagę na reakcję innych radnych w momencie kiedy on porusza ważne kwestie 
finansowe dotyczące budżetu. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Zwróciła uwagę radnym aby nie zwracali się do siebie personalnie i aby przejść  
do meritum ze sprawozdanie z wykonania budżetu. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się krótko do wypowiedzi radnego Wojciecha Błaszkowskiego. Zwrócił  
się również z zapytaniem do pani prezydent. Jaka była przyczyna remontu wiaduktu 
Biskupia Górka, że trzeba go było aż tak remontować. Prosi o odpowiedź.  
 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Odniosła się do pytania. Powiedziała, że wielokrotnie była mowa, żeby wiadukt 
dopuścić do użytku, żeby mieszkańcy mieli dogodny i szybki dojazd do miasta. Pewne 
konieczności powodowały wyłączenia tego wiaduktu np. położenie warstwy 
bitumicznej co powodowało utrudnienia w ruchu. 
 
ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Prezydent powiedział, że przy każdym dużym projekcie podczas realizacji następują 
przeprojektowania, wdrożenia innych rozwiązań. Jest to ważne, żeby cały obiekt był  
bardzo bezpieczny. Cała inwestycja, przebudowa jest pod nadzorem Politechniki 
Gdańskiej. Prezydent powiedział, że okazało się, iż należy wzmocnić elementy 
konstrukcyjne przyczółków i podpór. Po badaniach  nadzoru politechniki gdańskiej, 
przychyliliśmy się do tej prośby. Koszty, które są  z tym związane objęte  
są  roszczeniami do dwóch ubezpieczalni, tak samo jak kontrakt również jest 
ubezpieczony i do samego biura projektowego objęte są roszczeniami. Prezydent 
powiedział, że najważniejsze jest aby jak najszybciej i w jak najbezpieczniejszy sposób 
oddać projekt Biskupia Górka do użytkowania, żeby mieszkańcy mogli bezpiecznie  
z niego korzystać. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Wspomniał, że zapytał konkretnie personalnie  panią prezydent bo to prezydent 
zgarnia całą pulę absolutorium. Pan zastępca nie wyjaśnił szczegółowo. Radny 
powiedział, że czytał opis, że należy zburzyć cześć parkingu, żeby umożliwić dojazd 
pod wiadukt i wzmocnić podpory być może fundamenty. Nadmienił, iż nie są  
te dokumenty dostępne publicznie. Tej informacji w informacji publicznej nie było. 
Podziękował za odpowiedź. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ- Prezydent Miasta Gdańska 
Wróciła do tematu, że jest wdzięczna za każde dobre słowo od radnego na temat 
Biskupiej Górki. Radny powinien się cieszyć, że mamy takie osoby, które umiały 
zamówić i przeczytać ekspertyzy. Powiedziała, że miasto od wielu lat współpracuje  
z Politechniką  Gdańską. Prezydent podsumowała wypowiedź, że uważa, że  miasto 
jest zapobiegliwe i dobrze, że zostały wzmocnione podpory. 
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ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Odniósł się do współpracy z Politechniką Gdańską, że jest to fachowa pomoc. 
Powiedział, że faktycznie prac na wiadukcie było dużo i odbywały się równolegle. Więc 
kiedy padły zalecenia o  wzmocnienie  podpór i przyczółków to faktycznie trzeba było 
to wykonać. Wyjaśnił, że parking o, którym mówi radny Kazimierz Koralewski był 
 już zrobiony. Trzeba było elementy parkingu w prefabrykacji rozebrać. Wejść z całym 
sprzętem i na nowo odbudować części prefabrykowane. Prezydent podziękował  
za wypowiedź.  

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Ad vocem odnośnie wypowiedzi. Jeśli radni opozycji wykażą taką dobra wolę jak pani 
prezydent Opinia jego oraz klubu do kolegów radnych również będzie pozytywna. 

 

PUNKT 8 
 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2020 rok (druk 958); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 
Komisja Rewizyjna – pozytywna 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o przedstawienie przedstawiciela komisji rewizyjnej  Uchwały Nr 1/2021 
Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 
Gdańska za 2020 r 
 
MICHAŁ HAJDUK – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Przedstawił i odczytał Uchwałę Nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 
2021 r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2020 r 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Za                       22                     
Przeciw              11  
Wstrzymało się  0 

 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  
 
 

                           UCHWAŁĘ Nr XXXVII/934/21 
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Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2020 rok 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 
PUNKT 9 

 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za 2020 

rok (druk 961); 
 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o przedstawienie przedstawiciela komisji rewizyjnej Uchwały Nr 2/2021 
Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 2021 r. w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za 2020 rok.  
 
 
MICHAŁ HAJDUK – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Przedstawił i odczytał Uchwałę Nr 2/2021 Komisji Rewizyjnej RMG z dnia 1 czerwca 
2021 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska  
za 2020 rok. Przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Za                       22                     
Przeciw              11  
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  
 
 

                           UCHWAŁĘ Nr XXXVII/935/21 
 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska  
za 2020 rok 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Pogratulowała pani prezydent. Na wniosek klubu radnych Wszystko dla Gdańska 
przewodnicząca ogłosiła 30 minut przerwy klubowej. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poprosiła o zajęcie miejsc i wznowiła obrady sesji. 
 

 
PUNKT 10 

 
  UCHWAŁY 

 
1) w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania statutowe 
jednostek pomocniczych Miasta Gdańska (druk 989); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
                                Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu – opinia pozytywna 
            Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
 
WIOLETTA KREWNIAK – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska 
Powitała zgromadzonych. Odczytała projekt uchwały w sprawie przyznania 
dodatkowych środków finansowych na działania statutowe jednostek pomocniczych 
Miasta Gdańska. Powiedziała, że środki zostały przyznane wiosną 21 dzielnicom. W tej 
chwili w uchwale w sprawie przyznania dodatkowych środków z takimi wnioskami, 
uchwałami wystąpiło 6 rad dzielnic, na łączną kwotę 664 tysięcy złotych. Nadmieniła,  
iż szczegółowe informacje jakie są to inwestycje, znajdują się w załączniku nr 2  
do projektu uchwały. W imieniu pani prezydent prosi o przyjęcie uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
  

Za                       30                    
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  

 
 
                               UCHWAŁĘ Nr XXXVII/936/21 
 
w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania statutowe 
jednostek pomocniczych Miasta Gdańska 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska (druk 987); +autopoprawka 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu – opinia pozytywna 
         Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej– pozytywna  
Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
Komisja Edukacji – pozytywna 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 

 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Oraz omówiła załączniki 
znajdujące się w projekcie. Odniosła się również do autopoprawki do projektu. 

Przystąpiono do głosowania. 

Za                       22                   
Przeciw              11 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  
 

                               UCHWAŁĘ Nr XXXVII/937/21 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok 
(druk 988);+autopoprawka 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
                        Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu – opinia pozytywna 
         Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna  

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej– pozytywna  
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Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
Komisja Edukacji – pozytywna 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Oraz omówiła załączniki 
znajdujące się w projekcie. Odniosła się również do autopoprawki do projektu. 

ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości Zwróciła się z 
zapytaniem do pani skarbnik odnośnie deficytu, który jest na ten rok w kwocie 638 
mln  złotych. Radna  prosi o przypomnienie w jakiej wysokości był deficyt na koniec 
roku 2020. 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Skarbik wyjaśniła, że dług to kwota 1144 mln złotych deficytu bieżącego roku. 638 mln  
pokrywane jest ze środków po rozliczeniach,  które pozostały z zeszłego roku, 300 mln 
złotych, które zostały wprowadzone na marcowej sesji.  Kredyt bankowy  204 mln 
złotych a na marcowej sesji został uchwalony 250 mln złotych. Pożyczki 
rewitalizacyjne 3,5 mln złotych, emisja obligacji 111 mln złotych jeśli będzie taka 
potrzeba. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości  Radna powiedziała, 
że nie jest odpowiedź na jej pytanie. Oczekuje informacji jaki był deficyt planowany. 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  
Pani skarbnik odpowiedziała, że sprawdzi i postara się odpowiedzieć konkretnie.  
Następnie udzieliła odpowiedzi na zadane pytanie radnej. 
 
Przystąpiono do głosowania. 

Za                       22                   
Przeciw              11 
Wstrzymało się  0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  
 

                               UCHWAŁĘ Nr XXXVII/938/21 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok 
 
                                    z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu  
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4)zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej (druk 975); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu – opinia pozytywna 
 

IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska  
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Oraz omówiła załączniki 
znajdujące się w projekcie. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Za                       33                  
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła  

 
                               UCHWAŁĘ Nr XXXVII/939/21 
 
          zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej  
 
                                    z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu  
 

5)w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kiełpino Górne rejon ulicy Mamuszki i Obwodnicy Zachodniej Trójmiasta w 
mieście Gdańsku (druk 960); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do analizy transportowej, która została przygotowana na zlecenia   
od dealera samochodów. Dziwi go bo ona jest zbieżna z tym czego oczekuje 
wnioskodawca tego projektu. Chodzi o pogorszenie się sytuacji na dwóch 
skrzyżowaniach i miejscach planu do, którego mamy zamiar przystąpić. Radni będą 
obserwować i bacznie śledzić efekty tego planu aby jak najwięcej zachować tego co jest 
ważne dla rady dzielnicy, było zawarte  w tym planie. Podziękował za wypowiedź.  
 
Przystąpiono do głosowania. 
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Za                       23                  
Przeciw               0 
Wstrzymało się  10 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/940/21 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kiełpino Górne rejon ulicy Mamuszki i Obwodnicy Zachodniej 

Trójmiasta w mieście Gdańsku 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu  
 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osowa 
rejon ulicy Zeusa i Afrodyty w mieście Gdańsku (druk 969); 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Za                       33                  
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/941/21 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osowa 
rejon ulicy Zeusa i Afrodyty w mieście Gdańsku 

 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu  
 
7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Długie Ogrody 
rejon dawnych zakładów mięsnych w mieście Gdańsku (druk 970); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
         Komisja wiodąca – Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
MATEUSZ SKARBEK- Z-ca Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska 
Powiedział, że ten plan jest bardzo ważny a zakres inwestycji będzie miał wpływ na całe 
otoczenie. Prosi panią dyrektor o przedstawienie radnym, którzy nie mieli okazji śledzenia 
przebiegu tej inwestycji o  przedstawienie tematyki ciągów komunikacyjnych oraz w jaki 
sposób odbywały się konsultacje z konserwatorem zabytków. Przewodniczący prosi  aby 
zaakcentować to, że budynki już istniejące zostały zachowane. W jaki sposób  
ta przestrzeń będzie chroniona i w jaki sposób będzie zachowana kwestia zieleni.  
Czy zieleń będzie zabezpieczona i jakie są uzgodnienia w  kwestii nowych nasadzeń. 
Prosi o przybliżenie radnym tych kwestii. 
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Wspomniała, że wiele lat zabrało na przygotowanie planu zagospodarowania tego terenu. 
Przeprowadzono wiele rozmów z konserwatorem zabytków. Przez lata plan ewaluował.  
Dyrektor powiedziała, że cała zabudowa osiedla jest zaplanowana na głównym wejściu 
do byłych zakładów mięsnych i na tym się opiera plan. Nadmieniła, że ciąg technologiczny 
i układ budynków został zachowany w tym miejscu gdzie były hale produkcyjne. 
Następnie zgodnie z wytycznymi został zaplanowany bulwar na, którym jest plac targowy 
a w miejscu po byłej ubojni zachowując pierwotny obraz oraz plac dla mieszkańców. 
Wszystkie obiekty są pod ochroną. Inwestor wszystkie uzgodnienia omawia z pomorskim 
konserwatorem zabytków. Ochrona planistyczna. Priorytetowa jest ochrona obiektów  
z niewielkimi modyfikacjami. Część centralna inwestycji również jest ściśle dostosowana 
do możliwości również zgodnie ustalaniami z konserwatorem. Takie ukształtowanie 
przestrzeni dają nam powiązania piesze oraz wloty ciągów pieszych. Aby swobodnie 
poruszać się na tym obszarze. Nadmieniła, że zostały zagwarantowane również ciągi 
piesze wzdłuż bulwaru. Powiedziała, że zieleń jest zaplanowana w sposób 
zrównoważony. Zostały zaplanowane nasadzenia typu szpaler kasztanowców oraz 
zieleńce przed budynkami historycznymi. Natomiast część mieszkaniowa będzie  pełniła 
również rolę rekreacyjną.   Inwestor wskazywał, że bardzo ważna rolą dla polityki firmy 
jest wprowadzenie rozwiązań ekologicznych. Właśnie ta zieleń ten projekt otrzymał 
nagrodę prezydenta za najlepszą architekturę.  
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że nie ukrywa, iż w procedowanym projekcie planu jest za mało zieleni.  
Mimo szpaleru kasztanowców i innej zaplanowanej zieleni mimo wszystko powinno być 
jej więcej. Wspomniał, że inwestor potwierdził, że będzie 14 tysięcy różnego typu 
nasadzeń. W dalszej wypowiedzi nadmienił natomiast: poniekąd biorąc pod uwagę fakt, 
że konserwator zabytków skupił się na wypukleniu zabytków na dalszy plan zeszło 
projektowanie zieleni. Radny ma nadzieję, że inwestor dotrzyma słów i będzie więcej 
nasadzeń, ponieważ  teren ten tego potrzebuje. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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Dyrektor powtórzyła, że jest wymóg realizacji terenów zieleni na tym obszarze w tym 
planie. Jest to obowiązek planistyczny. Nie jest to teren pozbawiony zieleni. 
 
Przystąpiono do głosowania 
 

Za                       22                  
Przeciw               0 
Wstrzymało się  11 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/942/21 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Długie Ogrody 
rejon dawnych zakładów mięsnych w mieście Gdańsku 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu  
 

8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Nowy Port rejon ulicy Wyzwolenia 41 w mieście Gdańsku (druk 977); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
           Komisja wiodąca – Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 
 

Za                       31                 
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/943/21 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nowy 
Port rejon ulicy Wyzwolenia 41 w mieście Gdańsku 

 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu  

 
9) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nowy 
Port rejon ulicy Wilków Morskich w mieście Gdańsku (druk 978); 
 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
           Komisja wiodąca – Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedziała, że ten plan w żaden sposób nie nakazuje podziału. W tej chwili jest czas 
aby mieszkańcy udali się do wydziału urbanistyki nawet przy pomocy radnych  
i przedyskutowali tą koncepcje. Jest to czas w początkowej fazie przygotowawczej więc 
jest czas na opinie mieszkańców i dyskusje. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       23                
Przeciw               0 
Wstrzymało się  9 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/944/21 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nowy 
Port rejon ulicy Wilków Morskich w mieście Gdańsku 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu  
 
 

10) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej dla Powiatu Starogardzkiego za zadanie pn.: "Odbudowa wraz  
z rekonstrukcją budynku kultu religijnego" (druk 985); 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
   Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
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   Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
 
JANUSZ TARNACKI -  Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       33               
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/945/21 
 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej dla Powiatu Starogardzkiego za zadanie pn.: "Odbudowa wraz  

z rekonstrukcją budynku kultu religijnego" 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu  
 

11) w sprawie udzielenia w roku 2021 dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku (druk 986); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
 

Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
   Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
   Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 
JANUSZ TARNACKI -  Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 
Przedmiotem uchwały są dotacje na prace zabezpieczające. Radna prosi o wsparcie 
tego wniosku. Życzy beneficjentom aby ta konstrukcja dofinansowana z funduszy 
miasta Gdańska  była jak najkrócej. Aby jak najszybciej udało się przywrócić właściwy 
stan techniczny,  odtworzyć  właściwy stan estetyczny. Powiedziała, ze jako radni 
zachęca beneficjenta do dyskusji do wizyt na posiedzeniach komisji i na pewno 
będziemy się przyglądać z uwagą rozwojowi sytuacji. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Dołącza się do słów radnej Anny Golędzinowskiej. Liczy, że ze strony miasta Gdańska 
będzie trzymana ręka na pulsie. Obawy są takie, żeby ta tymczasowa ratunkowa 
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konstrukcja  nie zaprzyjaźniła się na dłuższy czas. Radny ma nadzieję, że wspólnym 
wysiłkiem miasta uda się doprowadzić do estetycznego i bezpiecznego kształtu Złotej 
Bramy. 
 
 
JANUSZ TARNACKI -  Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta  
Powiedział, że  zgadza się ze zdaniem radnych. Intencje zarówno radnych jak  
i beneficjenta są zbieżne. Myśli, że bezpośredni kontakt byłby wskazany w celu 
wyjaśnienia szczegółów. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32                
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/946/21 
 

w sprawie udzielenia w roku 2021 dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu  
 

11a) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 
(druk 992); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca –Komisja Kultury i Promocji– pozytywna 
                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
          

BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       22                
Przeciw              10 
Wstrzymało się  1 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XXXVII/947/21 
 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 

 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu  
 

12) w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki 
tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia 
sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość, którą zamieszkują 
mieszkańcy, a w części nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy, 
a powstają odpady komunalne (druk 968); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
      Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
     Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 

PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania 
Za                       22                
Przeciw               0 
Wstrzymało się 10 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/948/21 
 

w sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia sposobu 
obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, 
które w części stanowią nieruchomość, którą zamieszkują mieszkańcy, a w części 

nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 
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z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu  
 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowania odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków 
i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej  
(druk 976);   
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 

 
                  Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 

      Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Prezydent zreferował projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przystąpiono do głosowania 
Za                       22                
Przeciw               0 
Wstrzymało się 11 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/949/21 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowania odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu  
 

14)  zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn: Budowa 
Systemu Roweru Metropolitalnego OMG-G-S", współfinansowanego  
ze środków Regionalnego programu Operacyjnego (Poddziałanie 9.1.1.)  
w ramach mechanizmu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (druk 971); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
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Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
      Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
     Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

     Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 

ŁUKASZ KŁOS- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32                
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/950/21 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn: Budowa 
Systemu Roweru Metropolitalnego OMG-G-S", współfinansowanego ze środków 

Regionalnego programu Operacyjnego (Poddziałanie 9.1.1.) w ramach mechanizmu 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu  
 

15)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku (druk 980); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
                                        Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 

           Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
      Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32                
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/951/21 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 

w Gdańsku 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu  
 

16) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym  jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w siedzibą w Gdańsku (druk 981); 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 

 
Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
               Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
               Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32                
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/952/21 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym  
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

w siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 
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17)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki  Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 982); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
               Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
               Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radna prosi o doprecyzowanie odpowiedzi odnośnie dofinansowania. Jakie jest 
dofinansowanie do lokalizacji. 
 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dyrektor udzieliła odpowiedzi na zadane pytanie. 
 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       31                
Przeciw               1 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/953/21 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki  Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu 

 
18) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczona 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 983); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
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               Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
               Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
 

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zgłosił mała usterkę techniczną przy głosowaniu do poprzedniej uchwały. 
 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32               
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/954/21 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczona odpowiedzialnością 

z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu 
 

19) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. (druk 984); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

Komisja wiodąca – Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
               Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Zgłosiła autopoprawkę  
do projektu. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Wspomniał, że nie otrzymał autopoprawki w formie pisemnej. Prosi więc  
o przedstawienie autopoprawki w formie ustnej czysto i klarownie aby nie było 
problemów przy głosowaniu. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca oznajmiła, że autopoprawka nie wpłynęła w formie pisemnej. 
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IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Oznajmiła, że autopoprawka wpłynęła do Rady Miasta Gdańska w dniu dzisiejszym. 
Dyrektor odczytała autopoprawkę ze zmianami do projektu. 

 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Powiedział, że wszystko jest jasne i klarowne. Podziękował za odczytanie. 
 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       31              
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/955/21 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 

Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. 
 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 
 
 

20) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie 
wykorzystywanych do kąpieli na polskich obszarach przyległych do granic 
Gminy Miasta Gdańska w roku 2021 oraz określenia sezonu kąpielowego  
(druk 974); 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 

       Komisja wiodąca – Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
 

MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska      
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       31              
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 
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UCHWAŁĘ Nr XXXVII/956/21 
 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych  
do kąpieli na polskich obszarach przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska 

w roku 2021 oraz określenia sezonu kąpielowego 
 
z dnia 24 czerwca 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 

 
 

21) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska  
na rok 2021 (druk 973); 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
              Komisja wiodąca – Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
                     Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32              
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/957/21 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska  
na rok 2021 

z dnia 24 czerwca 2021 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 
 
 
22)w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego (druk 962);  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
              Komisja wiodąca – Komisja Edukacji - pozytywna 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       33              
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/958/21 
 

                 w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego 
 
                             z dnia 24 czerwca 2021 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 
 
23)w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Gdańska  
   na rok szkolny 2021/2022 (druk 972); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach. 
 
                    Komisja wiodąca – Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
                                                     Komisja Edukacji – pozytywna 
 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska Ds. Rozwoju 
Społecznego I Równego Traktowania 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Odniósł się do projektu uchwały. Powiedział, że w zeszłym roku była procedowana  
podobna uchwała. Przybliżył i porównał ceny za zeszły rok w stosunku do dzisiejszych. 
Radny ma nadzieję, że nie będzie większej monopolizacji rynku paliwowego. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       32             
Przeciw               0 
Wstrzymało się  1 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr XXXVII/959/21 
 

w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Gdańska  
   na rok szkolny 2021/2022 

 
                                    z dnia 24 czerwca 2021 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 
 
23a) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektor Szkoły Podstawowej nr 49 
w Gdańsku (druk 993); 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania 

Za                       23            
Przeciw               0 
Wstrzymało się  10 

 
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXXVII/960/21 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektor Szkoły Podstawowej nr 49  
w Gdańsku 

 
 
                                    z dnia 24 czerwca 2021 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 
 
24)Rezolucja do Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zasadzenia drzew wzdłuż ulic 
Wały Piastowskie – Podwale Grodzkie -Wały Jagiellońskie – Okopowa (+poprawka) 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Odniósł się do projektu rezolucji oraz odczytał tekst rezolucji. Poinformował,  
że rezolucja skierowana jest do Prezydenta Miasta Gdańsk i dotyczy zasadzenia 
drzew wzdłuż ulic Wały Piastowski - Podwale Grodzkie - Wały Jagiellońskie -Okopowa. 
Powiedział, iż Rada Miasta Gdańska  zwraca się do prezydenta odnośnie  nasadzeń 
drzew wzdłuż wymienionych ulic. Nadmienił, że powyższy odcinek stanowi jedną  
z głównych ulic miasta i stanowi swoistą wizytówkę miasta Gdańska. Ponadto jest 
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przestrzeń publiczna mocno uczęszczaną przez mieszkańców. Odcinek ten powinien 
być zdecydowanie bardziej zadrzewiony co podkreśli walory estetyczne tych ulic.  
I tworzenia lepszego mikroklimatu. Rada Miasta Gdańska postuluje aby nasadzenia 
dokonać najlepiej bezpośrednio w gruncie. W dalszej wypowiedzi radny wspomniał,  
że przy zabytkowym budynku PKP przy zmianie organizacji ruchu w kierunku 
Wrzeszcza możliwe byłoby zasadzenie drzew bezpośrednio w ziemi. W celu realizacji 
takich działań oczekuje się od prezydenta zgody na tego typu działania. A tego rodzaju 
projekty stałyby się przestrzenią bardziej przyjazną dla pieszych, rowerzystów  
i zmotoryzowanych. Przewodniczący nawiązał do podobnych projektów w dużych 
miastach jak Warszawa i Łódź gdzie spotkały się z dużą przychylnością 
społeczeństwa. Zasadne i jest podjęcie tego typu rezolucji aby nadać szczególnego 
znaczenia nasadzenia drzew wzdłuż wymienionych ulic. Wspomniał, że do tego 
projektu wpłynęła poprawka klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości. Według Koalicji 
Obywatelskiej ta poprawka jest napisana na kolanie i w pośpiechu. Zawierająca szereg 
błędów między innymi wskazująca na nazwę ulic. A przede wszystkim zawierająca 
ulice, które zostały już wcześniej zaplanowane do zazielenienia. Powiedział, że radni 
z Koalicji Obywatelskiej nie widzą potrzeby aby zawierać te informacje w rezolucji, 
które są już zawarte. Co do tej poprawki do rezolucji z, która wystąpiło Prawo   
i Sprawiedliwość  radni KO zagłosują przeciw. 
 
KAZIMIERZ KORALEWKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
Radny odniósł się poprawki do rezolucji. Poprawka została napisana  w dobrej wierze. 
Odczytał projekt poprawki do rezolucji. Wymienił ulice zawarte w poprawce. 
Wspomniał o poprawce pisarskiej. Powyższe miejsce są wskazane przez 
mieszkańców w niedoborze drzew. Te miejsca powinny bardziej zadrzewione. 
Nadmienił jako przykład podobny projekt miasta Łódź.  
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Ogłosiła rozpoczęcie dyskusji. 
 
ŁUKASZ BEJM – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Radny wspomniał, ze poprawka, która została przygotowana przez radnych Klubu 
Prawa i Sprawiedliwości została przygotowana w pośpiechu i nie zostały naniesione 
odpowiednie poprawki. Wymienił tutaj Aleję Jana Pawła II gdzie wspomniana ulica jest 
w poprawce zawarta. A tak naprawdę ulica ta już we wcześniejszych projektach jest 
zaplanowana do zazielenienia. Prosi radnych, że chociaż jak nie pomagają to niech 
nie przeszkadzają. Wspomniał o kolegach i koleżankach ze swojego klubu, którzy 
zadali sobie dużo trudu i napracowali się przy tej rezolucji wymienił radną Emilię 
Lodzińską, Cezarego Śpiewaka – Dowbóra czy Przemysław Ryś. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Ze smutkiem przyjmuje te komentarze odnośnie poprawki do rezolucji. Odniósł się  
do słów, które tu dziś padły na sesji gdzie dużo było mowy odnośnie nasadzeń  
czy wycince drzew. W poprawce radni chcieliby  aby w każdej przestrzeni publicznej 
gdzie jest deficyt na drzewa, żeby te nasadzenia nastąpiły. Autopoprawka to forma 
apelu do tego aby tych nasadzeń było jak najwięcej  a mieszkańcom było lżej 
przemieszczając się w cieniu drzew. 
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ALAN ALEKSANDROWICZ – Z – ca Prezydenta Gdańska Ds. Inwestycji 
Prezydent odniósł się do rezolucji odnosząc się do wielu aspektów. Na ten moment 
nie wie czy będą takie możliwości techniczne. Przypomniał, że jest to obręb 
historyczny, należy następnie zaprojektować ale również utrzymać nasadzona zieleń. 
To wymaga wielu ustaleń, przemyśleń i badań.  
 
ŁUKASZ BEJM – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Zwrócił się do radnego Przemysława Majewskiego aby wycofał się ze swoich słów 
jakie padły na sali. Jakoby Łukasz Bejm nie chciał nasadzeń. Powiedział, że trzeba  
to zrobić ale  rozsądnie. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Zwrócił się do słów radnego Przemysława Majewskiego. Odnośnie tego jakoby Cezary 
Śpiewak – Dowbór nie chciał zagłosować odnośnie większej ilości nasadzeń w mieście 
Gdańsku. Przewodniczący powiedział, że jeśli jeszcze raz będzie tego typu fraza  
to skończy się pozwem o ochronę dóbr osobistych, ponieważ taka teza jest 
kłamstwem. Powiedział, że w tej poprawce  w, której  radni Prawa i Sprawiedliwości 
zgłosili są naniesione ulice, które już  wcześniej zostały zaplanowane do zazielenienia 
Odniósł się również do słów Kazimierza Koralewskiego dotyczących autopoprawki. 
Prosi przewodniczącą o sprawdzenie pod względem prawnym czy jest możliwość 
złożenia autopoprawki do poprawki. Prosi o  zweryfikowanie nad jaka poprawką radni 
będą finalnie głosować. Apeluje do Przemysława Majewskiego o ważenie słów. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca odpowiedziała, że jest możliwość złożenie ustnej autopoprawki  
do poprawki. W tym przypadku dotyczącej nazwy ulicy. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że  ma nadzieję, że kluby Koalicji Obywatelskiej oraz Wszystko dla 
Gdańska poprą poprawkę odnośnie nasadzenia drzew w mieście Gdańsku. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że miasto potrzebuje więcej drzew, więc wszyscy powinni wspólnie 
zagłosować. A radni również powinni zagłosować za poprawką. Powiedział, że taka 
inicjatywa jak poprawka do rezolucji  jest zainicjowana poprzez konsultacje społeczne, 
konsultacje  z mieszkańcami. Prosi radnych o powściągliwość i wypominania małych 
uwag. Zachęca do poparcia dobrego projektu i dobrej poprawki. Warto zagłosować  
za zielenią a nie betonowaniem miasta. 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
W swojej wypowiedzi odniósł się do grudnia zeszłego roku w, którym  
to przewodniczący Kazimierz  Koralewski powiedział, że klub Prawa i Sprawiedliwości  
nie składa poprawek do budżetu. Radny zasugerował, że może jednak to dobra droga  
a nie składać  buble tak jak w tym przypadku poprawki do rezolucji. Powiedział,  
że radni PiS  nie są w stanie merytorycznie się do tego przygotować. Więcej pracy  
i więcej przygotowań a wspólnie będziemy mogli więcej dla Gdańska zrobić. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 
Wspomniała że zieleń to wspólna sprawa i nie powinno tu być miejsca aby się 
licytować kto da więcej. Powiedziała, że zanim została przygotowana rezolucja radni 
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w profesjonalny sposób przygotowali się do tego. Zostały  przeanalizowane analizy  
i prognozy ruchowe, czy jest możliwa zmiana organizacji ruchu. Zostały 
przeanalizowane aspekty historyczne z profesorem Lorencem. Te rozmowy  i ustalenia 
były po to czy mamy szanse taki projekt zatwierdzić. Radna  zachęca do tego, żeby 
więcej pracy włożyć na przyszłość w to i co się chce uzyskać. Może warto wspólnie 
przeanalizować to gdzie można tą zieleń zagospodarować. Natomiast  nie widzi chęci  
współpracy. 
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko dla Gdańska 
Powiedział, że drzewa są bardzo ważne dla miasta. W tym apelu jest mowa  
o wymienionych ulicach w  kolejnym dojdą kolejne obszary. Nawiązał do słów 
prezydenta Alana Aleksandrowicza, że zieleń nie tylko wystarczy nasadzić ale później 
ją utrzymać. Radny wnosi o zamkniecie dyskusji. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Wniosek formalny o zamknięcie listy mówców.  
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Ze smutkiem przyjmuje te głosy radnych. Świadczy to o małostkowości i uważa,  
że ta poprawka jest nie w smak koalicji rządzącej. Wspomniał, że w projekcie rezolucji 
nie ma mowy o tym, że zostały przeprowadzone różnego rodzaju analizy. W tej chwili 
dowiedzieliśmy się od radnej Emilii Lodzińskiej, że takie analizy miały miejsce. 
Prosi, żeby nie rzucać takich określeń, że Prawo i Sprawiedliwość  wniosło poprawkę 
bez  przygotowania. Radny odczytał fragment poprawki do rezolucji aby ważne 
przestrzenie publiczne zazielenić i dokonać w miarę możliwości w gruncie oraz  
wykorzystać potencjał i możliwości na danym obszarze. W dalszej wypowiedzi 
nawiązał do tego, że lokalizacje, które wskazali KO i  WdG  oraz te zaproponowane 
przez PiS we wspólnym głosowaniu. Dla mieszkańców byłyby przykładem, że możemy 
się zjednoczyć i zagłosować razem mimo wielu podziałów. 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Nadmieniła, że w tej chwili nastąpi głosowanie wniosku formalnego o zamknięcie listy 
mówców. Głos w dyskusji będzie miał Andrzej Skiba i Karol Rabenda. 
 
Przystąpiono do głosowania 
 

Za                       18           
Przeciw              10 
Wstrzymało się   4 

 
 
                                                                             Lista mówców została zamknięta 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powiedział, że potrzebujemy więcej drzew w mieście Gdańsku. Zwrócił się do 
radnych KO i WdG, żeby radni wyobrazili sobie, że  nie głosują w interesie Prawa  
i Sprawiedliwości ale wielu grup, które chcą więcej zieleni w mieście. Tematyka zieleni 
Zielony Gdańsk ta inicjatywa trwa od 2019 i zostało zebranych wiele podpisów  
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za zazielenianiem Gdańska.  Radny w swojej wypowiedzi zachęca  kluby KO i WdG 
na  wykonanie gestu dla zielonego Gdańska dla zdrowej przyszłości. Zachęca  
do głosowania za rezolucją  i  poprawką, która została przedstawiona. 
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Radny zdziwiony jest, z faktu,  że czegoś się nie da.  Przywołał z pamięci temat wycinki 
drzew pod inwestycję. Inwestor wtedy mówił ze można wszystko, można nasadzić 
drzewa i roślinność wszędzie nawet w donicach, na dachach z boku na ulicach itp. 
Nie rozumie oporu, że się nie da to chociaż spróbować w tych nasadzeniach.  
Ma nadzieję, że radni poprą poprawkę. 
 
PIOTR BORAWSKI - Z- ca Prezydenta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 
Powiedział, że przysłuchuje się dyskusji troszkę z boku. Przywołał temat interpelacji  
z grudnia, którą złożyli radni Koalicji Obywatelskiej. Odpowiedź dla nich nie była 
satysfakcjonująca. Więc wzięli się jeszcze bardziej do większej pracy, poświęcili wiele 
czasu na wiele dyskusji i wiele spotkań o czym wspomniała pani Emila Lodzińska. 
Powiedział, że jest to głęboko przeprowadzony, dogłębny projekt. Prezydent 
powiedział, że  bardzo żałuje że nie ma na sali kultury politycznej. Zwrócił się  
do radnych klubu Prawa i Sprawiedliwości, że zgłosili projekt kilkunastu ulic, 
kompletnie nie sprawdzonych realizacji. Część z nich się pokrywa z państwa 
wnioskiem. A część to projekty już w realizacji. Prosi, jeśli naprawdę wszystkim zależy 
na zielonym mieście, przyjmijmy to jako zamknięty  projekt, bo część  z państwa  
się ogromnie napracowała. Prosi aby chociaż w tej sprawie to uszanować i przyjąć ten 
projekt, który jest przepracowany i dobrze przygotowany. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Prosi radnych o uwagę. Powiedziała, że głosowania będą dwa. Jedno dotyczące 
poprawki do rezolucji oraz autopoprawki, które złożyło Prawo i Sprawiedliwość. Drugie 
głosowanie do rezolucji złożonej przez Koalicję Obywatelską. 
 
 
Przystąpiono do głosowania 
 

Za                       12           
Przeciw              19 
Wstrzymało się   1 
 

Poprawka nie została przyjęta 
 
 

Przystąpiono do głosowania 
 

Za                       31           
Przeciw               0 
Wstrzymało się  0 
 

Rezolucja została podjęta 
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Rezolucja + poprawka stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 
 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że to było ostatnie głosowanie na dzisiejszej sesji. 
 
 

PUNKT 11 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca wspomniała, że na koniec sprawdzi w systemie listę obecności 
radnych. Poprosiła o zabranie głosu radnego. 
 
CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR - Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Podziękował wszystkim radnym za poparcie wniosku rezolucji i ma nadzieję,  
że prezydent pomoże w realizacji tego projektu swoim wsparciem. 
 
ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 
W swojej wypowiedzi zaprosiła do wzięcia udziału w świętowaniu Wielkiej Alei. 
Wspomniała, że będzie wiele atrakcji dotyczących wyjątkowości tego miejsca. 
 
ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Radny wspomniał, że na uroczystej sesji Rady Miasta Wrocławia. Mieszkaniec 
Gdańska Wojciech Bystry, miał zaszczyt odebrać nagrodę za 40 - lecie 
funkcjonowania Towarzystwa Pomocy Brata Alberta w całej Polsce. Wojciech Bystry 
przez wiele lat wspiera, pomaga daje nadzieję najuboższym. Radny podziękował 
dodatkowo  Aleksandrowi Petcy za ratunek, którego udzielił  starszemu panu. Dzięki 
szybkiej reakcji, starszy pan został uratowany. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca dołączyła się do podziękowań. 
 
PIOTR BORAWSKI - Z- ca Prezydenta Gdańska Ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 
Prezydent powiedział, że 30 czerwca przestaje  funkcjonować szpital tymczasowy na 
Amber Expo jak również punkt szczepień przy ulicy Dębowej. Podziękował 
personelowi szpitalnemu za tak ciężką, wyjątkową pracę, że nieśli pomoc  
w  tak trudnych czasach. 
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                                    PUNKT 12 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca podziękowała za spotkanie. Zamknęła obrady sesji. 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 21:05 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
Agnieszka Owczarczak 

 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
podinspektor BRMG  
Katarzyna Majewska 
 
 
 
 


